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Vážení spoluobčané, milí 
čtenáři,

dovolte, abychom 
popřáli Vám všem 

a každému jednomu z Vás 
klidné a spokojené vánoční 

svátky v kruhu Vašich 
blízkých. Přejeme Vám 

hlavně pevné zdraví, mnoho 
štěstí a v neposlední řadě 
brzké překonání smutné 

koronavirové doby.

Jaroslav Martinů, starosta 
Pavel Štefka, místostarosta

Vážení spoluobčané,
přicházející advent je pro mě, a jis-

tě i pro mnohé z Vás, jedno z nejhez-
čích období. Letošní rok, jak všichni 
cítíme a vidíme kolem sebe, je však 
velmi odlišný od let minulých. Trou-
fám si říct, že pro mnoho lidí byl le-
tošní rok jedním z nejtěžších období 
v jejich životě. 

Stejně jako všichni rozumní a sluš-
ní lidé si přeji, aby skončila doba 
našeho boje s  nemocí, která nás 
ničí a „otravuje“ naše životy, již té-
měř rok. Nevíme, kdy se tak stane, 
a nemáme odpovědi na celou řadu 
otázek. Posiluje nás však vědomí, že 
nejsme sami, že doslova celý svět je 
na tom podobně.

Heslo dnešní doby „Společně to 
zvládneme“, myslím, velmi dobře 

Adventní pozdravení 
vystihuje to, co každý den vidíme 
okolo sebe. Jsou to stovky příkladů 
pomoci mezi obyčejnými lidmi, sou-
sedy, fi rmami a  živnostníky, prostě 
tam, kde je to nejvíce potřeba. Jsme 
svědky velkého množství dobro-
volných aktivit, které ulehčují nebo 
zpříjemňují život ostatních lidí. Děje 
se tak v  nemalé míře i  v  Poličce, 
a za to Vám patří veliké díky.

Chtěl bych Vám touto cestou po-
přát, abyste si adventní čas užili co 
možná nejlépe a  strávili jej, pokud 
možno v klidu, ve zdraví a pohodě 
se svojí rodinou. Letošní Vánoce 
budou možná trochu jiné, než jsme 
zvyklí, ale o  to více nám připome-
nou, co je v životě opravdu důležité. 

Pavel Štefka, místostarosta

foto: Jaroslav Horák
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RM vyčleňuje rekreační objekt Balaton 
v Poličce pro případné účely opatření KHS 
v  souvislosti s  řešením situace fyzických 
osob bez přístřeší dle důvodové zprávy. 

RM schvaluje navýšení počtu pracovníků 
v sociálních službách příspěvkové organiza-
ci DPS „Penzion“ Polička, o 1 pracovní úva-
zek s účinností od 6. 11. 2020.

RM schvaluje dodatek č. 1 k  příkazní 
smlouvě na organizaci architektonické sou-
těže na stavební úpravy objektu č. p. 505 
– Dětský domov, ul. A. Lidmilové v Poličce 
za vzniku bytových jednotek s  Ing. arch. 
Markem Janatkou, Ph.D., se sídlem Lázně 
Bohdaneč.

RM schvaluje smlouvu o vypořádání zá-
vazků na akci Výměna svítidel veřejného 
osvětlení v  Poličce – 2. etapa se společ-
ností O.S.V.O.comp, a. s., se sídlem Prešov, 
Slovenská republika.

RM schvaluje prodloužení pracovního 
úvazku kuchařky v  kuchyňském provozu 

v  DPS „Penzion“ Polička, s  účinností od
1. 1. 2021 na dobu neurčitou.

RM schvaluje uzavření dodatku č. 2 na 
akci „Chodník u  silnice II/353, ul. Heydu-
kova v  Poličce“ s  vybraným dodavatelem 
STRABAG a. s., se sídlem Praha 5.

RM doporučuje ZM schválit investiční zá-
měr a  fi nancování akce „Zvýšený přechod 
pro chodce u ZŠ na ul. E. Beneše v Poličce“ 
v roce 2021.

RM doporučuje ZM schválit investiční 
záměr a  fi nancování akce „Rekonstrukce 
ul. Otakarova a Václavská v Poličce“ v roce 
2021 dle důvodové zprávy.

RM doporučuje ZM schválit závazek 
města fi nancovat v  letech 2021–2023 
projekt „Základní škola Na Lukách Polič-
ka – vzduchotechnika“ a projekt „Rekon-
strukce sociálního zařízení – ZŠ Na Lu-
kách“.

RM schvaluje uzavření smlouvy o  zříze-
ní věcného břemene mezi městem Polička 
jako povinným, společností GasNet, s. r. o., 
se sídlem Ústí nad Labem, jako oprávně-
ným a investorem.

RM schvaluje záměr prodeje části pozem-
kové parcely č. 411/1 o výměře cca 560 m2 
v k. ú. Střítež Polička.

RM neschvaluje záměr prodeje části 
pozemku p. č. 6465  o výměře cca 60 m2 
v k. ú. Polička.

RM projednala a bere na vědomí rozbor 
plnění rozpočtu města Poličky za 3. čtvrt-
letí 2020.

RM schvaluje rozpočtové opatření č. 
5/2020 dle důvodové zprávy.

RM schvaluje uzavření smlouvy o dílo na 
veřejnou zakázku „Realizace úspor ener-
gie – Mateřská škola Polička, Palackého 
nám. 181“ s  vybraným dodavatelem STA-
VOTREND Poříčí s. r. o., se sídlem Poříčí 
u Litomyšle, dle důvodové zprávy.

RM schvaluje dodavatele studie „Zvý-
šení kapacity parkovacích míst parkoviště 
pod Tylovým domem na ul. Vrchlického 
v Poličce a Dopravní řešení ul. Pivovarská 
v  Poličce“, společnost OPTIMA s. r. o., se 
sídlem Vysoké Mýto, dle důvodové zprávy 
a pověřuje vedení města k dalšímu jednání 
s vybraným dodavatelem ve věci dopraco-
vání studie. 

RM schvaluje uzavření smlouvy o zajiště-
ní provozu a údržby plynovodní přípojky č.: 
4000233531 pro objekt čp. 374, ul. Hege-
rova v Poličce se společností GridServices, 
s. r. o., se sídlem Brno.

RM schvaluje uzavření smlouvy o  dílo 
s fi rmou Ateh, spol. s r. o., se sídlem Brno, 

na dodávku svítidel včetně montáže do 
obřadní síně v  budově radnice, Palackého 
nám. 2, Polička.

RM schvaluje uzavření smlouvy o pod-
mínkách provedení stavby v  rámci stav-

Usnesení
přijatá na 20. schůzi 
Rady města konané 
dne 26. 10. 2020

Usnesení
přijatá na 21. schůzi Rady 
města konané dne 
9. 11. 2020

RM schvaluje využití zůstatku fi nančních 
prostředků vedených na samostatném účtu 
města Poličky pro dům č. p. 969, 974-976 
za účelem provedení oprav a údržby tohoto 
bytového domu ve výši odpovídající zůstat-
ku ke dni 30. 11. 2020.

RM schvaluje záměr prodeje části pozem-
kové parcely č. 3264/6 o  výměře 120 m2 

v k. ú. Polička. 
RM schvaluje záměr prodeje části pozem-

ku p. č. 270/2 o výměře cca 15 m2 v k. ú. 
Polička. 

RM schvaluje uzavření smlouvy o nájmu 
pozemku mezi městem Polička, jejímž před-
mětem je nájem části pozemku p. č. 6465 
o výměře cca 23 m2 v k. ú. Polička.

RM schvaluje uzavření kupní smlouvy se 
společností Balledos s. r. o., se sídlem Mě-
řín, jejímž předmětem je prodej vyvážecího 
vozu FOREST MASTER.

RM doporučuje ZM schválit změnu Jed-
nacího řádu Zastupitelstva města Poličky 
ve variantě 3.

RM schvaluje směrnici Inventarizace ma-
jetku a závazků.

RM schvaluje návrh na vyřazení dlouho-
dobého majetku na kapitole lesního hospo-
dářství dle důvodové zprávy.

RM schvaluje objednání digitalizace for-
mulářů od fi rmy Software 602 a. s., se síd-
lem Praha 4.

by „Prodejna potravin LIDL Polička“ mezi 
společností LIDL ČR v. o. s., se sídlem 
Praha, jako stavebníkem a městem Polič-
kou, jako vlastníkem stavbou dotčených 
pozemků.
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V březnu příštího roku začne stavba nové, 
velmi důležité cyklostezky vedoucí z Poličky 
k Masokombinátu. Navrhovaná stezka, kte-
rá bude dlouhá téměř 2 km, povede po levé 
straně silnice I/34 směrem na Havlíčkův 
Brod. Cyklostezka bude na začátku úseku 
napojena na ulici Starohradskou, ukončena 
bude u zálivu autobusové zastávky Polička-
Masokombinát. Cyklistům budou k dispozi-
ci dva jízdní pruhy šířky 1,5 m, celková šířka 
bude 3 m. V místě křížení se železniční tratí 
bude vybudován železniční přejezd se svě-

Ve věku nedožitých 102 let zemřela 
1. listopadu 2020 nejstarší občanka města 
Poličky paní Marie Křížová. 

Marie Křížová se narodila 15. ledna 1919 ve 
Svitavách a do Poličky se vdala v roce 1950. 
S rodinou paní Křížové je spojen dům v Rie-
grově ulici „U Křížů“. Tento dům v roce 1933 

Masarykova ZŠ Polička podala již v roce 
2017 žádost o  dotaci v  Integrovaném re-
gionálním operačním programu na projekt 
„Stavební úpravy a bezbariérové řešení bu-
dovy Masarykova základní škola Polička“. 
V prosinci 2019 dostala škola pozitivní od-
pověď o přidělené dotaci na projekt ve výši 
8,5 mil. Kč, realizace projektu tedy mohla 
začít! Hlavní stavební práce uvnitř budovy 
byly realizovány v  letošním roce, v příštím 
roce budou následovat úpravy na zahradě 
školy.

Masarykova ZŠ a velké 
stavební úpravy

Jakých pozitivních změn se škola letos do-
čkala, upřesňuje ředitelka školy Mgr. Lenka 
Novotná: „Nejviditelnějším, nicméně i  pře-
kvapivě nerušivým zásahem do vnitřních 
prostor historické budovy školy (1928), bylo 
zbudování proskleného výtahu pro imobilní 
osoby. Můj dojem z výsledku je dokonce ta-
kový, jako by autor projektu stavby, poličský 
stavitel Bohuslav Šmíd, s výtahem uprostřed 
schodiště sám do budoucna počítal. Zásadní 
proměnou prošly odborné učebny a kabinety 
přírodovědných předmětů, dílna, kuchyňka 

Cyklostezka k Masokombinátu
telnou signalizací. Stezka bude v celé délce 
osvětlena veřejným osvětlením. 

Nyní probíhá zadávací řízení na dodavate-
le stavby, který bude znám do konce tohoto 
roku. Realizace: březen – říjen 2021, celkové 
předpokládané výdaje: cca 19,8 mil. Kč vč. 
DPH. Město Polička uspělo se získáním do-
tace ve výši 13 mil. Kč – dotace Státní fond 
dopravní infrastruktury (85 % způsobilých 
výdajů). Konečná výše nákladů i přesná výše 
dotace bude známa po výběru dodavatele. 

Naděžda Šauerová, tisková mluvčí města

Zemřela nejstarší občanka města 
Poličky

a  klub. Učebna, laboratoř a  kabinet chemie 
byly opatřeny novým odvětráním, v laborato-
ři byla položena nová podlahová krytina z ke-
ramické, chemicky odolné dlažby. V  učebně 
fyziky, která rovněž získala novou podlahu, 
byly provedeny elektrické rozvody do žákov-
ských stolů. V učebnách fyziky, chemie a pří-
rodopisu bylo nainstalováno centrálně ovlá-
dané zatemnění. Novou podlahou a úpravou 
stěn se mohou „pochlubit“ i odborné učebny 
kuchyňky a  dílen. Z  dalších prací je možné 
uvést vybudování bezbariérových toalet či 
pořízení nových bezpečnostních prvků a zaří-
zení u vstupu do hlavní budovy. Samostatnou 
a velmi zásadní kapitolu představuje také za-
jištění nového připojení k internetu.“

Výdaje na stavební práce v  budově školy 
v tomto roce jsou ve výši 10,5 mil. Kč, úprava 
zahrady v příštím roce by měla být realizová-
na za cca 700 tis. Kč. Výdaje nad rámec do-
tace jsou hrazeny z rozpočtu města Poličky. 

Na co se mohou návštěvníci školy dále tě-
šit, upřesňuje opět ředitelka školy. „Dokonče-
ní projektu se předpokládá ve venkovních pro-
storách školy v jarních měsících příštího roku. 
V  jižní části areálu školy dojde k  vytvoření 
plně funkční, bezpečné, esteticky hodnotné 
zahrady z převážně domácích dlouhověkých 
druhů dřevin, tradičních kvetoucích keřů, se 
vzorovými výsadbami bylin a trvalek.“

Uvedený projekt přinesl do Masarykovy ZŠ 
významné zlepšení podmínek pro její další 
činnost. Nezbývá, než žákům a učitelům po-
přát, aby se do školy mohli co nejdříve vrátit 
a veškeré pozitivní změny naplno využít.

Naděžda Šauerová, tisková mluvčí města

přestavěl její manžel Josef Kříž a  už tehdy 
tu vznikl obchod s textilem. Paní Křížová se 
o provoz domu, který byl rodině vrácen v roce 
1991 v restituci, starala až do velmi pokroči-
lého věku, a to včetně náročné administrativy 
a dalších organizačních záležitostí. 

Naděžda Šauerová, tisková mluvčí města
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Svět kolem nás se mění. Tak rychle, že to 
nejspíš dochází i těm, kteří se o takové blbosti 
nezajímají. Jak víme, každá změna může být 
k horšímu nebo k lepšímu. Zároveň může být 
živelná nebo pozvolná, chcete-li, chaotická 
nebo plánovaná. Z  pohledu jednotlivce pak 
jde o to, zda se takového procesu může aktiv-
ně zúčastnit nebo jen pasivně přihlížet.

Upřímně, pravděpodobnost klidných 
a  lepších zítřků není příliš vysoká. Navíc 
pohled do historie nám také moc optimis-
mu nepřidá. Ale přesto. Znáte teorii efek-
tu motýlích křídel, která připouští, že za 
jistých podmínek může jejich třepotání 
způsobit například tajfun na druhé stra-
ně zeměkoule? Na otázku, zda má vůbec 
smysl, abychom se o něco snažili, existuje 
odpověď. Stačí málo, třeba věnovat minutu 
denně přemýšlení o tom, co děláme a jak se 
chováme. Pokud byste to vzali jako výzvu,  
mám pro vás pár tipů.

Přestaňme naše očekávání a  naděje 
směřovat k  takzvaným autoritám, elitám 

Poděkování
Ráda bych touto cestou poděkovala 

společnosti Zlatovánek za službu měst-
ské hromadné dopravy v  Poličce a  za 
dobrou volbu pana řidiče Jiřího Valíčka, 
který je velmi vstřícný a ochotný. Spous-
tu najetých kilometrů bez nehod přeje 
kolektiv spokojených cestujících.

Poděkování
Můj bratr Josef Báča žil sám. Vzhle-

dem ke zhoršenému zdravotnímu sta-
vu se ke konci života usadil v  Domově 
důchodců v Poličce. Za příkladnou péči, 
kterou mu sestřičky, sanitární pracovníci 
a vedení, zvláště paní Kvapilová, věnova-
li, chci složit všem mé velké poděkování. 
Bratr byl velice spokojený a všechno je-
nom chválil.

Vzhledem ke zhoršujícímu se stavu byl 
později přeložen do LDN v Poličce. Zde 
mu byla poskytována velmi náročná péče 
pod vedením primáře MUDr. Provazníka 
a  MUDr. Martinů. Chci poděkovat ses-
třičkám a všemu personálu za jejich péči 
a krásný lidský přístup, který bratra pro-
vázel při jeho posledních dnech.

S díky Dana Erbesová

Motýlí křídla
nebo politikům. Každý žijeme svůj život 
a my sami bychom proto měli nejlépe vě-
dět, co je pro nás to nejlepší. Jako společ-
nost máme tendenci věřit tomu, že jsme 
chytřejší než naši předkové, kteří tu žili 
v dobách, jež dnes známe z dějepisu. Je to 
falešná iluze, jejímž dokladem je esence li-
dové moudrosti skrytá ve stovkách příslo-
ví. Kdykoliv nás nějaké napadne, zkusme 
se nad ním zamyslet a ještě lépe, řídit se 
jím. Můj poslední tip se týká slovních dru-
hů. Přestaňme dávat důraz na přídavná 
jména, která mnohdy znamenají povrchní 
odsudky a  nálepkování. Naproti tomu se 
zaměřme na podstatná jména a z nich pak 
na ta nejpodstatnější slova. Pro inspiraci 
jich zkusím pár napsat: láska, pokora, víra, 
zodpovědnost, společnost, rodina, děti. 
Blíží se Vánoce, čas naděje a  očekávání. 
Přejme si, aby se naše myšlenky a  přání 
proměňovaly v motýlí křídla.

Petr Klusoň
Polička.Tvéměsto.cz

Připomínka 130 let 
od narození B. Martinů

Ve světničce bytu pověžného na věži 
kostela sv. Jakuba v  Poličce se narodil 
8. prosince 1890 významný hudební skla-
datel Bohuslav Martinů. I když bylo v plánu 
výročí 130 let od jeho narození důstojně 

oslavit, nedovoluje současná celospolečen-
ská situace plány realizovat. Kultura v celé 
republice na dlouhé týdny ustrnula. Polič-
ské muzeum bylo nuceno zrušit chystané 
uvedení Martinů baletu Podivuhodný let 
(původně plánováno na 28. října t. r.), stej-
ně tak nemohlo realizovat zamýšlenou vý-
stavu Poličské kořeny Bohuslava Martinů.

Podobný osud bohužel stíhá i Slavnostní 
koncert k výročí narození, jenž se měl ko-
nat v den výročí, tedy 8. prosince. Jakkoliv 
je tato informace nemilá, pro skladatelovy 
fanoušky máme přece jen dobrou zprávu. 
O  zrušené aktivity nepřijdou: balet i  kon-
cert realizovány budou v náhradním termí-
nu v jarních měsících, výstava pak výhledo-
vě taktéž. Pevně doufáme, že jarní měsíce 
již přinesou uvolnění a  kultura bude moci 
opět naplno fungovat.

I  když oslava kulatých 130 let od naro-
zení B. Martinů v prosinci formou koncertu 
neproběhne, jeho narozeniny si přece jen 
alespoň skromně připomeneme. Na počest 
skladatele se 8. 12. v  16 hodin na rodné 
věži kostela sv. Jakuba rozezní zvon…y a ná-
sledně z budovy muzea zazní skladatelova 
hudba. Důstojné oslavy pro hudbymilovnou 
veřejnost pak – doufejme – proběhnou 
v jarních měsících.

Monika Holá, muzikoložka CBM

Skladbu komponoval B. Mar  nů 
pod dojmem jednoho nezdařeného 

přeletu Atlan  ku v r. 1927. 
U příležitos   130. výročí narození skladatele 

ji muzeum plánuje v blízké době 
scénicky realizovat.
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M a n d á t 
sou č asného 
zastupitelstva 
se překlopil 
do druhého 
poločasu. Po 
dvou letech ve 
funkci musím 
uznat, že být 
zastupitelem 
není taková 
sranda, jak 
jsem si myslel 

na začátku. Stojí to spoustu energie a  sil. 
Ale věřím, že to, co dělám, má smysl. Tomu 
ostatně nasvědčují i reakce od občanů. Za 
všechny moc děkuji.

Dovolte mi 
jen velmi krát-
ce pár slov 
k  dalšímu ze 
série příspěv-
ků Štěpána 
Vlčka.

Tento rok 
vyprší plat-
nost materiá-
lu Strategický 
plán rozvoje 

města na rok 2014–20, který schvalova-
lo ještě předminulé zastupitelstvo. Jedná 
se o typ dokumentu, který není na rozdíl 
od jiných koncepcí, strategií nebo výhle-
dů povinný. Bez toho, že bych chtěl jak-

Vlček: Dva roky zastupitelem
Agenda nutná pro odpovědné řízení měs-

ta je opravdu široká. Proto se snažím pra-
videlně setkávat s odborníky z jednotlivých 
oblastí nebo navštěvuji městské organizace 
a seznamuji se s jejich provozy. Co mě pře-
kvapuje je fakt, že na návštěvy zastupitelů 
nejsou nikde moc zvyklí. Asi jsou ostatní 
zastupitelé v jednotlivých agendách daleko 
fundovanější než já.

Abych si své nedostatky doplnil, účast-
ním se i  různých školení a  seminářů. Na 
nich se dozvídám nejen spoustu zajímavých 
informací, ale i příklady dobré praxe. Napo-
sledy jsem absolvoval kurz strategického 
řízení měst. Shodou okolností mi pár dní 
poté přišel návrh Strategického plánu Polič-
ky na období 2021–2027.

Města o svých strategických plánech ši-
roce diskutují a do jejich přípravy zapojují 
veřejnost. Uvědomit si, kam město smě-
řuje, považuji za důležité nejen pro vedení 
města, ale i pro jeho občany. Jasně se tak 
stanoví něco jako jízdní řád dalšího rozvoje.

V Poličce bohužel jakékoli diskuze chybí. 
Na okomentování právě tvořeného stra-
tegického plánu města dostali zastupitelé 
týden. Kolik času dostanou občané? Kolik 
nápadů lidí se do něho promítne? 

Anebo že by se jednalo pouze o další doku-
ment “do šuplíku”? Upřímně, je mi líto vynalo-
žené práce jeho tvůrců. Obávám se, že právě 
vznikající plán nikdo neotevře dřív než v roce 
2027, až bude nutné jej opět zaktualizovat.

Štěpán Vlček

Reakce starosty města:
koli snižovat význam a  praktický přínos 
podobných materiálů, jsme se rozhodli 
postupovat obdobně jako před lety a ak-
tualizovat stávající dokument vlastními si-
lami zaměstnanců města bez toho, že by-
chom za desetitisíce nebo statisíce korun, 
jak to není neobvyklé jinde, zadávali práci 
externím fi rmám nebo poradcům.

Návrh materiálu jsme zaslali všem členům 
zastupitelstva měsíc před konáním prosin-
cové schůze k připomínkám a námětům. Za 
mě jde o poctivé adekvátní zhodnocení stá-
vajícího stavu některých oblastí života města 
(bydlení, sociální politika, životní prostředí…) 
a nastínění směru nebo priorit, na  kterých by 
měla být pokud možno široká shoda, a nemě-
ly by být předmětem politického boje.

Všechny plány a záměry jsou vždy vázány 
na fi nanční kondici a možnosti obcí a z to-
hoto pohledu je určující vždy debata o roz-
počtu. 

Nacházíme se v době, kdy nyní (na kon-
ci listopadu) neznáme ani přibližný dopad 
vládních opatření na příjmy a fi nanční mož-
nosti obcí pro příští rok, natož s výhledem 
sedmi let! Nevím, co v této situaci radí ško-
litelé na seminářích o  strategickém řízení 
měst a  jestli někdy nějaké řídili, ale mohu 
ujistit všechny občany, že se snažíme dělat 
vše proto, abychom situaci zvládli bez vel-
kých dopadů na tvář a budoucnost našeho 
města.

Jaroslav Martinů, starosta města 
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Vážený pane doktore, 
jsem rád a vážím si, že jste po několika le-

tech dopisování přijal mé osobní pozvání na 
schůzku u mě na radnici. Potěšilo mě i Vaše 
pozitivní hodnocení této schůzky. 

Ano, i já mám za to, že naše osobní setká-
ní bylo přínosné. Diskutovali jsme celou řadu 
různých záležitostí včetně mé kandidatury 
v krajských volbách. Já jsem Vás informoval, 
že žádné ambice, být zvolen do krajského za-
stupitelstva, nemám a že jsem pouze vyhověl 
žádosti našeho lídra pana Michala Kortyše, 
který je zároveň i senátorem, abych za zdejší 
poličský region kandidoval. Informoval jsem 
ho, že do krajského zastupitelstva nechci být 
zvolen a pokud tedy mám kandidovat, prosím 
o nevolitelné místo. Dostalo se mi 13. místa, 
což samozřejmě, se současným vlivem Ob-
čanské demokratické strany, je místo nevoli-
telné. Doposud jsme měli 5 krajských man-
dátů, nyní po volbách máme již 8 mandátů. 
Nicméně se potvrdil můj odhad a 13. místo, 
přestože jsem měl 3. nejlepší výsledek, bylo 
místem nevolitelným. Pokud by se bývalo sta-
lo, že by má podpora byla ještě větší a já se 
do krajského zastupitelstva dostal, okamži-
tě bych rezignoval, tak, jak jsem učinil před 
3 roky při zvolení do poslanecké sněmovny. 

Vážený pane doktore, již nevím, jak Vás 
mám přesvědčit, že žádné politické ambice do 
kraje a též ani do parlamentu nemám a nikdy 
jsem ani neměl. Při mém nečekaném prvním 
zvolení do sněmovny v roce 2010 a též i při 
druhém v  roce 2017 jsem vždy opakovaně 
stranickému vedení nabízel rezignaci. Nikdy 
nebyla přijata a opakovaně jsem byl přesvěd-
čován mnoha lidmi, ať nerezignuji. 

Já osobně se nepovažuji za vhodného člo-
věka do parlamentu, znám své limity a mu-
sím také napsat, že mě to věčné malicherné 
hašteření a hrubé urážení napříč politickými 
stranami ani trochu nebaví. Jsem zcela oby-
čejný prostý člověk, který celý život nezištně 
pracoval ve sportovních oddílech a v dalších 
společenských organizacích v  našem měs-
tě, kde jsme si nemohli dovolit falešný luxus 
hrubého jednání, ale vždy museli hledat ro-
zumnou cestu, po které jsme všichni svým 
nasazením kráčeli. 

Dovolte mi též napsat, že i v tomto mém 
druhém parlamentním působení stále ješ-

Pane Martinů, již vícero let si dopisujeme. 
Letos jsem přistoupil na osobní setkání. Ba-
vili jsme se o různých tématech z minulos-
ti i o těch budoucích. Jedním z témat byla 
Vaše kandidatura do krajského zastupitel-
stva. Další pak podvojnost Vaší angažova-

Otevřený dopis
Jaroslavovi Martinů, starostovi Poličky

nosti v lokální politice, též o Vašem angaž-
má v té „VELKÉ“ politice. Vícekrát jsem se 
Vás dotazoval, jaký přínos pro město mělo 
Vaše dojíždění do žvanírny. Stále čekám na 
odpověď. Osobně se domnívám, že v  této 
těžké a pohnuté době by starosta měl se 

svými voliči sdílet jejich každodenní starosti 
i radosti. Víte o tom, že i v Poličce umíra-
jí občané s dg. Covid-19? Dosud byla Vaše 
přítomnost/nepřítomnost ve starosten-
ském úřadu občanům lhostejná (dokazoval 
jste všem, že jste zbytný). V  tomto čase 
byste měl být autoritou i oporou každému 
občanu v Poličce každý den. Poličští obča-
né, Vaši voliči, by si měli současnost dobře 
zapamatovat a připomenout si ji za rok při 
volbách. 

Ivan Sládek

Odpověď na otevřený dopis
pana MVDr. Ivana Sládka

tě zvažuji a  nevylučuji svou rezignaci, a  to 
přesto, že do konce období zbývá pouze cca 
10 měsíců. 

Dobře si, pane doktore, pamatuji, jak jste 
mi v roce 2010 v Poličce u pošty na ulici gra-
tuloval. Musím napsat, že mě to od Vás tehdy 
velice potěšilo. 

O to více mi bylo smutno a cítil jsem zkla-
mání, když vzápětí během jednoho – dvou let 
poté jste mi začal psát sérii dopisů, kde mě 
doslova hrubě urážíte a  zesměšňujete. Ne-
vím, co jsem Vám udělal. Mám za to, že nic 
a přesto započala série nejméně 6–8 dopisů, 
které mě velice dehonestují. 

Chci Vás opětovně poctivě ubezpečit, že 
žádné ambice do vrcholné politiky jsem nikdy 
neměl a již zcela jistě ani mít nebudu. 

Na druhé straně se ale domnívám, že pro 
každé město a obec bylo vždy maximálně vý-
hodné, pokud měly v těchto orgánech svého 
zástupce, který hájil a prosazoval jejich zájmy. 
Dobře vím, jak v minulosti za časů tzv. „por-
cování rozpočtového medvěda“ si některá 
města, díky svým poslancům, velmi pomohla. 
Bohužel mé působení v parlamentu již bylo 
v podstatně skromnějších časech, ale přesto 
se domnívám, že jsem při několika záležitos-
tech sehrál užitečnou úlohu. To samé platí 
i ve vztahu ke kraji. 

Jsem si jistý, že se jedná o legitimní přínos 
v desítkách milionů. V neposlední řadě jsem 
vždy považoval za morální se zříci části svého 
platu starosty. Za svých 7 let působení v par-
lamentu jsem na zpětných darech a krácení 
mzdy ušetřil městu 2 mil. Kč. 

Dovolte mi také napsat, že nemám pocit, 
že by bylo naše město zanedbáváno. Za po-
sledních 15–20 let jsme zastavěli na 50 ha 
volných ploch. Město se za období od svého 
vzniku v roce 1265 až do roku cca 2000 roz-
vinulo na zhruba 220 ha a za pouhých posled-
ních pár let o dalších 50 ha. Přesto všechno 
mě osobně mrzí, že jsme i přes 200 nově za-
síťovaných parcel a nemalého počtu nových 
postavených bytů nebyli v oblasti rozvoje by-
dlení ještě úspěšnější. 

Chtěl bych Vás ujistit, že i přes všechny Vaše 
urážlivé a  zesměšňující dopisy budu osobně 
i nadále usilovat o zlepšení našeho vzájemné-
ho vztahu s cílem Vás přesvědčit, že Polička je 
u mě vždy na prvním místě, vše ostatní je pro 

mě druhořadé. Vždy jsem považoval za čest 
pracovat pro naše město a být mu užitečný. 
Nikdy jsem se neptal, jaký bude můj plat. Dle 
mého poznání není práce starosty na 8 hod. 
stálé pracovní doby, ale s  nadsázkou se dá 
říci, že je 24 hod. denně, 7 dní v týdnu, včetně 
sobot, nedělí i večerů. Pamatuji za léta svého 
působení v Poličce mnohá těžká období, která 
si žádala mimořádné nasazení (povodňové si-
tuace, apod.). Za 26 let v zastupitelstvu měs-
ta jsem nevynechal ani jedno jeho jednání, za 
22 roků působení v radě města jsem též ne-
vynechal ani jedno jednání rady. První den do-
volené jsem si na radnici vzal až po 10 letech. 
Je mi velice nepříjemné o těchto záležitostech 
mluvit, ale bohužel mám za to, že se proti Va-
šim obviněním musím bránit. 

Ve věci severního obchvatu města, za je-
hož dosavadní nevybudování mě stále opa-
kovaně obviňujete, musím zdůraznit, že jsem 
vedl mnohá jednání, včetně ministra dopravy, 
s cílem nastartovat realizaci této stavby. Nic-
méně stále platí, že momentální tranzit vo-
zidel naším městem je 4–5 tis. a nezbytnou 
podmínkou pro tuto značnou státní investici 
je průjezd na úrovni min. 10 tis. vozidel za 
24 hod. Tak tomu je též i v sousedním boha-
tém Německu. Přesto ale slibuji, že v této věci 
budeme vést další jednání. 

Musím také napsat, že jsem celý život stálé 
povahy a nikdy jsem nerad měnil tzv. „poli-
tický kabát“. Jsem nejdéle působícím členem 
v místním sdružení ODS Polička. Zažil jsem 
několik krizí, např. tzv. „Sarajevský atentát“ 
v roce 1997, dále události z roku 2013 při afé-
ře „Nagyová“, kdy se naše volební preference 
dostaly téměř do bodu nula. Dokonce jsem 
v  roce 1997 zůstal z  původního tehdejšího 
počtu 19 členů Občanské demokratické stra-
ny v Poličce sám, přesto jsem nikdy na své 
členství nerezignoval. Dobře si pamatuji, že 
jste byl prvním porevolučním předsedou ODS 
Polička, členství jste následně velice brzy 
ukončil a  dnes mě mimo jiné obviňujete ze 
všech intrik dnešní politiky. Vašemu jednání 
a postojům často nerozumím. 

Vážený pane doktore, i za této pro mě ne-
příjemné situace, jsem stále stejného názoru 
a  i  nadále budu usilovat o  zlepšení našeho 
vzájemného vztahu, nadále budu pracovat 
pro město Poličku, dle svého nejlepšího pře-
svědčení a svědomí.

Děkuji za pochopení a jsem s pozdravem 
Jaroslav Martinů

starosta města
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Tak, jako téměř v  každý prázdninový 
večer jsme zasedli v  restauraci U  Lichtá-
gů (dnes Pivovar) k  rohovému stolu u zdi, 
kde byla výkonná šestilampovka Tung-
sramm a kde jsme na přání pana vrchního 
Stodoly naladili 550 středních metrů, kde 
vysíllala AFN Munich, stanice amerických 
vojenských sil z  Mnichova. Tam se hrála 
swingová hudba, ale i  u  nás tehdy ještě 
nezařaditelné skladby, později známé jako 
Country. Stálá společnost byla s touto hu-
dební kulisou spokojena. Na druhé straně 
sálu bylo vyhrazeno místo pro hráče žolíků, 
kde ke stálicím patřili pan MUDr. Antonín 
Odvárka, bankovní úředník pan Pásek, pan 
Hovorka obestřený aureolou člověka, jenž 
hrál šachovou partii s mistrem světa Alje-
chinem a bývalým rakouskouherským nad-
poručíkem Hanusem, držitelem přezdívky 
po náčelníkovi generálního štábu, tedy nad-
poručík Hanus Hetzendorf. Tato společnost 
měla neméně blyštivý protějšek, sedící ve 
fotelech kolem mramorového stolku: Byly 
to čtyři inteligentní dámy vybraného vystu-
pování; jedna kouřila cigaretu z dlouhé stří-
brné špičky, jedna pro světlé pudrování byla 
nazývána Bílý anděl, reminiscence na Mod-
rého anděla Marlene Dittrich, ale to uvádím 
jen jako letmou vzpomínku. I přes polovinu 
let padesátých byla to oáza starých časů. 
Mluvilo se zde polohlasně a chodilo se, tak 
říkajíc, svátečně oblečeno. Vše pod taktov-
kou vrchního pana Stodoly a pana Šauera, 
vždy v  bezvadně padnoucích šedých ves-
tách s motýlkem a černými kalhotami. 

Tam jsme snili své sny Steinbeckova Slad-
kého čtvrtku či o Scarletině lásce k Buttlero-
vi. Znovu jsme komentovali dříve promítané 
americké fi lmy, nyní již nedostupné. Při z ra-
dia se lynoucí hudbě Zasněžené romance 
jsme si znovu oživovali scény z tohoto fi lmu, 
zrovna tak, jako si vybavovali fešáka Harryho 
Jamese ze Dvou Děvčátek a námořníka, když 
se melodie tohoto fi lmu linula prostorami sálu 
U Lichtágů. 

Bylo k jedenácté a s mými pražskými přá-
teli, trávícími svou dovolenou v Poličce, jsme 
se vydali na cestu k domovu. Můj přítel Míla 
právě pointoval scénu ze Zvonokos, kde ve vi-
nárně Bohdana Macaráta soutěžil Ferda Čupr 
o krále truňku. Právě jsme přešli přes uličku 
na konci náměstí k lékárně, když jsme byli za-
staveni nečekaným a rázným povelem STŮJ! 
ANI HNOUT! Do očí nám svítila oslnivá světla 
baterky. Zůstali jsme doslova a do písmene 
jako přimražení, když po krátkém okamžiku 
jsem zaslechl hlas: „Toho znám, to je mladý 
Klein a  jeho kamarádi. Jděte rovně a neotá-
čejte se !“ Nemuseli jsme se otáčet, přes ulici 
na chodníku jsme uviděli ve světle baterek le-
žícího člověka, který slabě sténal. Domů jsem 
přišel jako omráčený a  tento zážitek jsem 
hned vypravoval rodičům. Šel jsem spát a za 

 Vzpomínka na 50. léta: Dluh
necelou hodinu jsem uslyšel hasičský signál 
Hoří! a hluk a vzruch na ulici. Chvatně jsem 
se oblékl a pospíchal spolu s dalšími ubíhají-
cími lidmi k místu požáru. Hořely dvě stodoly 
na rohu Zákrejsovy ulice, tam kde jsou dnes 
obytné domy původně postavené pro pracov-
níky Lesní správy. Požár založili dva prchající 
mladíci, aby způsobili v ulicích města chaos 
a mohli se dostat do svého útočiště. To bylo 
v domě pana a paní Koldových. Okolnosti pří-
běhu blíže neznám, ale vím, že byli prozrazeni 
a pak odsouzeni k mnohaletému vězení.

Časem jsme se alespoň kuse z  ústního 
podání dozvěděli některé podrobnosti: Tři 
mladíci, stojící ve výklenku vchodu do budovy 
Jordánu, se stali podezřelými hlídce SNB a ti 
před ní začali prchat. Jednoho z nich dostihla 
hlídka na rohu náměstí a dnešní Masaryko-
vy ulice, kde byl zasažen střelami. Krátce na 
to na chodníku, přibližně naproti dnešní sa-
moobsluhy, zemřel. Druhý den jsme na místě 
této tragédie uviděli křídou zakreslený obrys 
těla tohoto nebožáka. K dokreslení této neu-
věřitelné necitelnosti dodávám, že tu siluetu 
příslušníci SNB neodstranili a  byla tam tak 
dlouho, dokud pod frekvencí kroků nebyla 
vymazána. 

Dovětek: V  roce 1958 jsem byl na ze-
mědělské praxi jako vysokoškolák v  JZD 

v  Hostovicích u  Pardubic V  rámci ní jsem 
byl jednou pověřen, abych zavezl svačinu 
vězeňkyním, jednotícím cukrovku na druž-
stevním poli. Ke cti družstva musím napsat, 
že si dali záležet a svačiny pro vězeňkyně 
připravili bohaté a chutné – to jen na okraj. 
Když jsem svačiny rozdával, přišla ke mně 
jedna vězeňkyně, představila se jako Kol-
dová a  řekla, že mě poznává a  jestli bych 
nedoručil do Poličky dopis, který mi zítra 
přinese. Souhlasil jsem, ale když jsem druhý 
den přijel se svačinami a rozdával je, nikdo 
se ke mně nepřihlásil

I po těch dlouhých letech mi ta tragédie 
zůstává v mysli a podsune se mi vždy neod-
bytně třeba při zmínce o románu Zvonoko-
sy a Ferdovi Čuprovi. To byla poslední lehce 
pronesená věta, než jsme se stali svědky 
této tragédie.

V minulosti jsem se snažil zjistit k tomu 
nějaké informace, žádné podrobnosti jsem 
už ale nezískal. Musí však někde existovat 
záznamy ze soudního procesu s těmi mla-
díky a paní a panem Koldovými, někde jsou 
snad záznamy o požáru stodol v Zákrejsově 
ulici, možná existuje i nějaká písemná zmín-
ka pamětníků. To neznámo cítím jako dluh 
vůči obětem této tragédie.

A. Klein
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Napadlo Vás někdy jako malého kluka, že 
byste chtěl být kytarářem? 

Vůbec ne. Nepocházím z muzikální rodi-
ny a o kytařině jsem neměl žádnou před-
stavu. Vedla k tomu souhra náhod. V mládí 
jsem odmaturoval na střední pedagogické 
škole a prošel jsem si nouzovým obdobím, 
kdy jsem nevěděl, co se sebou. Poté, co 
jsem se nedostal na zahradní architekturu, 
jsem si zvolil poflakování na VOŠP v Lito-
myšli s  tím, že něco vymyslím. Náhodou 
jsem při tom objevil Střední umělecko-prů-
myslovou školu v Hradci Králové s oborem 
Umělecko-řemeslné stavby hudebních ná-
strojů. Hned druhý den byl den otevřených 
dveří. Vtáhlo mě to, zahákl jsem se a  už 
se nepustil. 

Tomu se dá asi říkat štěstí. Pokud vím, poz-
ději jste ve svém oboru i sám vyučoval, že? 

Ano, ale musel jsem s tím přestat. 
Proč?
Bohužel kvůli unifi kaci školství. Na mé škole 

bylo učitelství odměnou, měl jsem senzační 
studenty. Šestnáctiletí puberťáci, kteří mohli 
jít v pátek odpoledne domů, se mnou zůstá-
vali na dílnách např. až do pěti do večera. To 
o  něčem svědčilo. Jejich zaujetí však škola 
nekvitovala a všechnu snahu zabíjel vojenský 
režim. Studenti se museli držet obsahu přesně 
daného v osnovách, místo toho, aby se mohli 
soustředit na to, pro co byli zapálení nejvíce. 
Unifi kace školství mě vedla až k odchodu z po-
zice.

Je mnoho lidí, kteří dělají to, co Vy? 
Ten obor není sám o sobě velký, bylo nás jen 

asi deset. Dříve to fungovalo tak, že např. šest 
lidí odmaturovalo a  zůstalo u  výroby kytar 
pod svým jménem. Zbytek získal související 
zaměstnání, např. seřizovali kytary v hudebni-
nách, starali se o jejich prodej apod. Jiní se vy-
dali studovat příbuzné obory na vysoké školy 
a konzervatoře. 

Vy jste se tedy rozhodl rovnou stavět ky-
tary. Ty však nejsou jediné, které jste se učil 
stavět. Uměl byste postavit i jiné strunné ná-
stroje?

Do jisté míry bych uměl postavit všechny, 
ale o tom to není. Hudební nástroje mají vícero 
funkcí. Nejen, že musí nějak vypadat a držet 
při sobě – jako např. židle, u které je její funk-
ce jasná a dá se lehce posoudit, zda funguje. 
Kytara však musí nějak hrát, což na vyšší, pro-
fesionální úrovni, dokáže rozpoznat již daleko 
menší procento lidí. Toto odvětví jsem si na 
rozdíl od ostatních nějakým dílem vychytal. 

Jak se po škole takový kytarář realizuje?
Začátky jsou těžkým sítem. Když vyjde mla-

dý kluk ze školy, většinou ho čeká asi dva roky 
dlouhé překlenovací období, během kterého 
do své profese bude jen takříkajíc „sypat“, než 
se to zlomí a začnou se mu peníze vůbec nějak 
vracet. Mezi tím se musí nějak zajistit. Na dně 
tohoto síta člověk zjistí, že u našeho řemes-
la nezůstávají ti nejšikovnější, ale ti nejtrpě-
livější. Ruční výroba nemá šanci konkurovat 
manufakturám a  kvantitě levného čínského 
trhu. Také však konkurencí nejsou – prioritou 
je kvalita, ne kvantita. Abych se uživil, musím 
prodat kytaru draze a  tím pádem musí být 
echt dobrá, aby za mnou přišli muzikálně zdat-
ní lidé, kteří již předem vědí, že se jim koupě 
vyplatí. 

Zní to tak, že aby měl člověk šanci uspět, 
musí být této profesi plně oddaný. Na kytaru 
sám hrajete? Je práce zároveň Váš největší 
koníček? 

No, bývávalo. Už jsem z té práce někdy také 
docela utahaný. Ale obecně ano, pořád je to 
skvělé. Jinak se rád věnuji zahradám a  envi-
ronmentální tématice.

Co se týče hraní na kytaru, dříve jsme měli 
kapelu v  Poličce. Později jsem se zblbnul do 
gypsy jazzu a pokoušel ho hrát s jinými lidmi. 
Je to ale hrozně těžké, jeden z nejtěžších žán-
rů, co se kytary týče. 

Dnes již nehraju v ničem. Ona už na to ně-
kdy není úplně chuť, když celý den koukám na 
kytary. Výroba je manuálně náročná na prsty 
a ruce jsou unavené. 

A přesto na Vás holky v mládí letěly, když 
jste ještě hrál, nebo ne? 

Inu, vůbec mi to tak nepřišlo :D Já jsem ale 
hrál vždy ty okrajové, asi nezajímavé věci, žád-
né tuctovky. Možná jsem si vybral špatný žánr, 
takže to nefungovalo. Kolem krku mi žádné 
neskákaly. 

Když už jsme zmínili onen specifi cký žánr 
i  druh kytar gypsy jazzu – kdo Vás k  němu 
přivedl?

Byla to opět šťastná náhoda. Jeden kama-
rád jednou začal hrát Minor swing od Djanga 
Reinhardta. Možná si vzpomenete na počíta-
čovou hru Mafi a, která jeho skladby proslavila 
celosvětově. Bylo to skvělé. Pár dní nato jsem 
si omylem stáhl album nějakého gypsy jazzo-
vého kytaristy. Zjistil jsem, že patří k sobě. Ve 
stejném týdnu jsem přijel do školy do Hradce 
a tento kamarád, Honza Fišer, někde na inter-
netu sehnal plány právě na gypsy kytary. Do-
mluvili jsme se, že je zkusíme postavit. Všech-
ny tyto impulzy v  tak krátké době rozhodly 
o tom, co dělám doteď. 

V čem jsou tyto gypsy jazzové kytary spe-
cifi cké? Jaký mají zvuk, jak vypadají? 

Gypsy kytary vychází z 20. let. Do půlky 
19. století se kytary používaly pouze pro 
klasickou hudbu, nebyly lidovým nástrojem. 
Na přelomu století přišel jazz, ten se začal 
rozvětvovat do blues, swingu apod. Začalo 
se zesilovat a vznikaly nové typy kytar, mezi 
nimiž byly i gypsy kytary. Úplně první model 
na světě vymyslel virtuóz Mario Maccaferri, 
který prodal svůj patent fi rmě Selmer. Jeho 
kytary přešly do výroby a  začal na ně hrát 
Django Reinhardt, což byla klika, jinak by 
brzy upadly v zapomnění. Po něm se zača-
la opičit celá komunita západoevropských 
Romů, Sintů, a proto se začalo kytarám říkat 
„gypsy jazzové“.

VÍT CACH:  Moje kytary znají p

Vít Cach (33), obdivovatel 
gypsy jazzu a současně věhlasný 

kytarář tohoto specifi ckého 
odvětví, měl v životě od sudiček 
jasně danou cestu. Po prvotním 

tápání po něm díky několika 
krátkým souhrám náhod lapl 

osud a v ruční výrobě kytar ho 
už nepustil. Dnes je precizním 
výrobcem kytar a jeho jméno 

v souvislosti s gypsy jazzovými 
kytarami zní po celé Evropě. Jak 

se ke své práci dostal a co více se 
můžeme dozvědět o jeho příběhu, 

o tom čtěte v našem rozhovoru 
dále… 
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Takže Django Reinhardt byl otec nejen 
gypsy jazzu, ale i tohoto typu kytar?

Byl první sólový kytarista tohoto žánru, prv-
ní evropský jazzman, který byl vůbec respek-
tovaný těmi americkými. Jeho příběh je také 
zajímavý. Když mu bylo devatenáct let, usnul 
v  maringotce s  cigaretou. Jeho žena vyrábě-
la nějaké papírové kytičky, které chytly a sám 
Reinhardt utrpěl těžké popáleniny. Zůstaly mu 
funkční dva prsty. Jako fenomenální kytaris-
ta se naučil na ně hrát a zamiloval si jazz, do 
kterého promítl romské vlivy. Tak vznikl gypsy 
jazz. Když zemřel, podle sintského zvyku byla 
většina jeho majetku včetně kytar spálena. 
Některé daroval, proto se zachovaly. 

Jak trávíte svůj pracovní den? Máte jasně 
daný plán – v šest vstávat, v osm lakovat...?

To ne, spíše se můj pracovní plán odvíjí od 
technologických pauz. Nemohu jednoduše 
v  šest ráno naběhnout ke kytarám a  začít 
něco dělat. Dva dny např. musím počkat, než 
něco uschne, zatuhne apod. Mezi tím dělám 
něco jiného. 

A co zakázky? Kolik průměrně vyrobíte ky-
tar za měsíc nebo rok?  

Udělám kolem deseti až dvanácti kytar za 
rok, což je pro ruční kytaráře taková klasika. 
Dříve jsem  „nabouchal“ pár kytar a  někam 
s nimi vyjel – třeba na festival nebo výstavu. 
Nyní už je to zaplať pánbů tak, že lidé sami 
píšou a objednávají, takže se o marketing ne-
musím příliš starat. Velkou pomocí je facebook 
a messenger. Získal jsem pověst, to mi ušetři-
lo spoustu práce. Lidé píšou sami. 

Takže současná vládní opatření Vaši práci 
nepoznamenala?

No, z toho jsem celkem vyplašený. Covidová 
opatření mi příliš nenahrávají. Lidé nemohou 
koncertovat, musí sedět doma a  tím pádem 

nevydělávají. Těžko si pak koupí drahou kyta-
ru. V dubnu mi to zamávalo s plánem odvozu 
dvou kytar do severní Itálie. Kupci díky utnu-
tým příjmům zkrátka nechtěli utrácet. V květ-
nu jsem měl jinou kytaru odvézt rakouskému 
doktorovi. Napsal mi, že teď nebude mít pár 
měsíců čas. Naštěstí jsem všechny prodal ně-
komu jinému. Koronavirová pandemie mi ale 
stejně zaměstnává často hlavu. Měl jsem jez-
dit po několika letech po festivalech, k tomu 
nedošlo. Jezdím nakupovat do ciziny a do ci-
ziny také prodávám téměř veškeré nabízené 
kytary. 

Zmiňujete festivaly, kterých jste se nemohl 
zúčastnit. Vím, že s  kytarami jezdíte do za-
hraničí, prakticky Vás znají po celé Evropě 
a slavíte úspěch, kde se ukážete. Povězte mi 
víc. 

Ano, jezdil jsem po Evropě, ale jen po pár 
festivalech. Gypsy jazz má zázemí v  západní 
Evropě – ve Francii, Holandsku, Německu... 
Nejslavnější festival se koná na ostrově na 
řece Seině. Je malý, asi pro dva tisíce lidí, ale je 
úžasný. Kousek od festivalu je kemp. Lidé, kte-
ří adorují různé interprety, se zde s nimi mo-
hou na vlastní kůži potkat. Často totiž přijdou 
do kempu a zdatnější laičtí hráči mají možnost 
si s nimi zajamovat.  

Kde na Seině probíhá prodej kytar?
Je zde tzv. Lunteers Village, kde jsou stánky 

a každý kytarář má své kytary, pár židlí a pro-
stor pro to, aby si procházející lidé měli mož-
nost je vyzkoušet. V tomto žánru platí, že snad 
každý, kdo ho poslouchá, se snaží ho také hrát. 
V mezeře mezi hraním si do kytarářské sekce 
přijdou laičtí i slavní muzikanti. Je zde ozvuče-
né pódium, malá stage a zkrátka až moc velký 
hluk. Kamarádi mi ale poradili, ať vystavuji své 
zboží ne zde, ale přímo v kempu. A to je po-
hoda. Rozděláš si stan, vyndáš kytary a je to. 

Takže jste se zde uchytil tímto způsobem...
Bylo to těžké síto, za velké peníze i dlouhý 

investovaný čas jsem postavil čtyři kytary. 
Vzal jsem je tam a prodal jednu – ještě dost 
pod cenou. Další rok jsem ale vezl tři kytary 
a prodal jednu. Druhou jsem prodal dodateč-
ně. A  další rok už jsem prodal všechny. Ná-
sledující rok zase. Rozdal jsem nějaké vizitky 
a byznys se rozjel.

Přišel za Vámi tehdy někdo známý?
Přišel za mnou jeden muzikant z takové top 

dvacítky, šel se tenkrát podívat na nového 
kytaráře. Vzal moji kytaru do ruky, drnknul si, 
zakroutil hlavou a zašklebil se. V tu chvíli jsem 
se chytal v duchu za hlavu a říkal si Achjo, já 
tady jedu třináct set kilometrů a  teď tohle! 
Ale nedalo mi to. Šel jsem pak za ním a  vy-
ptal jsem se ho, co mu vadilo. Byla to perfektní 
zpětná vazba. Byl to on, kdo hrál na profesio-
nální úrovni, a já musel nejdříve získat určitou 
refl exi, abych věděl, co mám dále dělat a o co 
se snažit. To se mi naštěstí podařilo rychle, 
neodradilo mě to a před rokem si tentýž muzi-

o celé Evropě

kant koupil mou kytaru za plnou cenu. To byla 
velká satisfakce.

Nese Vaše práce s sebou nějaká příkoří?
Kytara je akusticky složitý nástroj a aby fun-

goval, je to složitá práce s detaily. Každá část 
má jiné vlastnosti a ty jsou vědecky měřitelné 
jen těžko. Spousta věcí se proto dělá „poci-
tově“. To, co poznáš těma rukama, to nikomu 
nevysvětlíš, nenaučíš ho to. Ve škole tě mo-
hou naučit např. přibližnou tloušťku materiálu, 
ale zbytek musíš zjistit sama. Naše řemeslo 
je také plné nejrůznějších mystifi kací. Těch 
o  ceně i  těch o  výrobě. Třeba houslisti jsou 
na to specialisté a  stavbě nástrojů přisuzují 
okultní podtext. Lak se musí vařit při úplňku, 
člověk se přitom musí otočit čtyřikrát na jedné 
noze... Fakt se v  tom vyžívají. Jednou mi je-
den houslař vyprávěl, jak vzal svůj nástroj do 
kostela a jak byl pak úžasně znělý. Mě z toho 
šla akorát hlava kolem. Člověk do toho musí 
nakonec dát duši, ano. Ale ... ti houslaři to vy-
loženě přehánějí.

:D Na závěr se musím zeptat: co dál? Máte 
nějaké plány, cíle? 

Asi ano. Nechci usnout na vavřínech, rád 
bych nacházel další prostor pro zlepšování. My-
slím, že mi to tak do šedesáti let vydrží. Člověk 
si musí vystačit v tomto odvětví s drobnostmi. 
Posunu např. nějaké žebro v kytaře o milime-
tr a půl a už si říkám, že jsem se nějak rozjel 
a udělal jsem něco fakt netradičního. To jsem 
machr! :D Bylo by fajn, kdybych nacházel víc 
takových věcí a měl se stále z čeho radovat.

Připravila Michaela Mužíková

Pozn. redakce: Autorka Michaela Mužíková 
je autorkou rozhovoru s Tomášem Kozáčkem, 
který byl otištěn v listopadovém čísle Jitřenky. 
Kontakt na Tomáše Kozáčka: Aldeigjuborg@
centrum.cz
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Aby nebyl nikdo sám

Podpora profesionalizace
a rozvoje sociální práce 
Města Polička
CZ.03.2.63/0.0/0.0/19_098/0015108

Vážení senioři a důchodci, blížíme se ke 
konci letošního roku, který byl mimořádně 
poznamenán velmi nebezpečnou nemocí.

Zvláště se svým způsobem tato nemoc 
týkala a nadále týká především starších ob-
čanů. Je naším velkým přáním, aby se tuto 
nemoc podařilo omezit a  následně úplně 
zlikvidovat.

Velké poděkování patří všem zdravotnic-
kým zařízením a  celému zdravotnickému 
personálu za jejich obětavost v  tomto ne-
rovném boji s touto nemocí.

Naše organizace seniorů v Poličce aktiv-
ně přispívá k využití volného času důchod-
ců nejen pro naši členskou základnu, ale 
mnohdy i ve spolupráci s jinými organizace-
mi pro další občany.

Zpracovaný program činnosti na rok 
2020 byl z  velké části narušen. Z  mnoha 
zajímavých akcí jich část musela být přelo-
žena nebo zrušena. Přesto však se podařilo 
část programu naplnit, ať již ve vzdělávací 
a zájezdové činnosti, sportu  nebo turistiky 
a dalších akcích.

Zvláště nás mrzí to, že v letošním roce je 
30. výročí vzniku seniorských a důchodcov-
ských organizací.

Naše organizace byla založena dne 
16. 11. 2011 zvolením prvního orgánu za 
účasti p. starosty města Jaroslava Martinů, 
dále byli zvoleni první předseda RsDr. Ivan 
Chudý, místopředsedkyně Eva Jílková, hos-
podářka Marie Pospíšilová, za účasti dalších 
zakládajících členů.

Výbor naší organizace se i přes nepřízni-
vou situaci připravuje na další období naší 
činnosti tak, abychom naplňovali naše hes-
lo „Aby nebyl nikdo sám“. Proto je již nyní 
věnována pozornost přípravě akcí v  roce 
2021.

Přeji všem občanům, nejen našim čle-
nům, kteří prodělali, nebo prodělávají Covid 
19, brzké uzdravení, aby mohli i nadále plnit 
svá předsevzetí a užívali si života jak náleží.

Zároveň chci tímto poděkovat všem or-
ganizacím, institucím, fi rmám i dalším, kteří 
byli během uplynulých deseti let nápomocni 
našemu důchodcovskému hnutí v Poličce.

Případná další činnost bude uveřejněna 
na netu nebo u Vlaštovek.

Přeji všem krásné prožití Vánoc a hlavně 
pevné zdraví nejen do další společné práce.

Jaroslav Koráb, předseda 
Městské organizace Senioři ČR Polička 

Město Polička vstoupilo v  říjnu do dru-
hého období realizovaného projektu zamě-
řeného na podporu procesů ve službách 
a podporu rozvoje sociální práce fi nancova-
ného z Evropského sociálního fondu z Ope-
račního programu Zaměstnanost. Stěžejní 
myšlenkou je podpora rozvoje a  profesio-
nalizace sociální práce odboru sociálních 
věcí MěÚ Polička.  Klíčové aktivity spočívají 
v tvorbě  a revizi standardizovaných meto-
dických postupů výkonu sociální práce s cí-
lovou skupinou dospělých i dětských klien-
tů, osob ohrožených sociálním vyloučením 
dále v profesním rozvoji zaměstnanců a ve 
výkonu přímé sociální práce pod odbornou 
supervizí. Vzdělávání bylo v  prvním obdo-
bí zaměřeno na osvojení technik aktivního 

naslouchání v přímé práci s klientem.  Dále 
byla rozvíjena mezioborová spolupráce 
v řešení nepříznivé sociální situace klientů 
za pomoci součinnosti pomáhajících insti-
tucí a organizací v daném regionu. Téma-
tem setkání byla trestná činnost ve spo-
jitosti s  nezletilými a  trestná činnost ve 
spojitosti s  nesvéprávnými. A  to jak čině-
na jimi, tak i na nich. Setkání se zúčastnili 
i zástupci orgánů činných v trestním řízení 
– státní zástupitelství, policie. V  rámci sí-
ťování dochází k  vyladění konkrétních po-
stupů a procesů spolupráce a kooperace při 
realizaci sociální prevence, podpory a péče 
zajišťované veřejnou správou, dalšími insti-
tucemi a neziskovým sektorem.

Zpracoval: odborný tým projektu
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Benefi ční koncert

Tříkrálová
koleda zazní

0blastní charita Polička 

Lidem 
v tísni…

Kostel sv. Jakuba poskytl 7. listopadu 
2020 v 17 hodin zázemí pro Benefi ční kon-
cert Oblastní charity Polička, který proběhl 
bez účasti veřejnosti a byl přenášen on-line 
až do domovů diváků, posluchačů. Záznam 
našeho Benefi čního koncertu s  hudební 
jazz-barokní formací Transitus Irregularis 
můžete sledovat na odkazu:  www.charita-
policka.cz

Benefi ční účel tentokrát směřuje k posí-
lení a  rozšíření služby Domácího hospice 
sv. Michaela 

Naší snahou bylo a  je, aby benefi ční 
koncert v  sobě nesl důležité svědectví, 
poselství o  tom, že rozměr lidskosti se 
skládá z každodenních střípků našich dob-
rých skutků. Zdárného výsledku celé akce 
se nám daří dosáhnout také díky štědré 
podpoře Vás dárců a podporovatelů z  řad 
veřejnosti. Nesmírně si této přízně vážíme 
a za Vaši spolupráci a soudržnost v dobré 
věci jsme velice vděčni. Věříme, že se i ten-
tokrát budeme moci těšit Vaší přízni, dou-
fat ve Vaši náklonnost a fi nanční přispění, 
abychom tak společnými silami mohli svítit 
na cestu dobrým skutkům. Sledování on-
line koncertu samozřejmě není podmíněno 
žádnou výší vstupného. Pokud ale budete 
nakloněni našemu benefi čnímu účelu a roz-
hodnete se nám zaslat fi nanční příspěvek, 
můžete tak učinit na zvláštní bankovní účet 
veřejné sbírky:

5918409339/0800
Upřímně a ze srdce Vám děkujeme.
Získané prostředky spolu s  dary spon-

zorů použijeme na personální posílení 
a  územní rozšíření služby Domácího hos-
pice sv. Michaela. Naše současné kapacity 
jsou v  zajišťování této služby značně limi-
tované. Vnímáme přitom velkou potřebnost 
a  narůstající zájem o  poskytování služby, 
která umožňuje těžce nemocnému člověku 

strávit poslední chvíle života ve svém přiro-
zeném domácím prostředí, v okruhu svých 
blízkých. Službu, která tak může zajistit, že 
umírání nemusí být provázeno strachem, 
nesnesitelnou bolestí, utrpením a  trýzni-
vou lhostejností. Domácí hospic sv. Micha-
ela nabízí službu lékaře, zdravotních sester, 
sociálního pracovníka, psychoterapeuta 
a  v  případě zájmu také  duchovního. Po-
skytuje nemocnému paliativní péči, jejímž 
cílem je zmírnit bolest a další tělesná a du-
ševní strádání, zachovat pacientovu důstoj-
nost a  poskytnout podporu jeho blízkým. 
Nabízí poradenství, podporu blízkých osob 
během doprovázení nemocného i  po jeho 
smrti. Právě i po odchodu blízkého člověka 
dává Domácí hospic sv. Michaela pozůstalé 
rodině hmatatelnou jistotu, že v této velmi 
citlivé a bolestné ztrátě není sama.

Realizace koncertu by se nám nezdařila 
bez podpory našich vzácných sponzorů, 
kterým za přízeň charitnímu dílu velice 
děkujeme. Naše velké poděkování za tech-
nické konzultace a  podporu při realizaci 
koncertu patří pánům Jaroslavu Zavoralovi, 
Milanu Zavoralovi, Petru Kleinovi, Michalu 
Kobelkovi a Marku Zerzánovi. Za naprosto 
skvělou spolupráci při tisku plakátů děkuje-
me společnosti HRG Litomyšl a za možnost 
vysoké kvality internetového přenosu spo-
lečnosti Fortech, která je součástí rodiny 
Nordic Telecom. Poděkování za květinový 
dar pro sváteční večer patří fi rmě Jitky Kyt-
ky Pomezí. 

Milí čtenáři, přejeme Vám z Oblastní cha-
rity v Poličce vlídné dny, pevné zdraví a vše 
dobré. Pokud jste se již připojili k  vysílání 
koncertu, nebo se ještě připojíte k jeho zá-
znamu, děkujeme, že jste s námi – posle-
chem i srdcem. 

Marcela Vraspírová 
Oblastní charita Polička

Sbírka bude! … Ovšem, jak se říká, situace 
„na frontě se mění každým dnem“. Zásad-
ní zpráva směrem od Charity k Vám, našim 
štědrým a věrným dárcům i  koledníkům je 
tato: Myslíme na Vás, Tříkrálové sbírky a je-
jího lidského, sbližujícího poslání se nevzdá-
váme. Jakou formou právě u nás v poličském 
regionu sbírka v lednu 2021 proběhne, Vás 
budeme informovat. Aktuální Tříkrálové 
zprávy naleznete již nyní na našich webo-
vých stránkách: www.policka.charita.cz.

Marcela Vraspírová
Oblastní charita Polička

Jistě jsme si podzimní čas představovali 
jinak, ale jsme v  čase, kdy by spousta lidí 
víc než kdy jindy uvítala pomoc a podpo-
ru. Zde je namístě služba nás, charitních 
pracovníků. Zdravotní sestry, pečovatelky 
a  další pracovníci v  přímé péči jsou na-
blízku nemocným a  potřebným navzdory 
omezením. Při své práci samozřejmě dbají 
na maximální bezpečnost a ochranu zdraví 
klientů i zdraví svého. 

Je také ale mnoho lidí, kteří potřebují 
„jen“ vlídnost, radu, podporu. V  takovém 
případě může být moudrým naslouchajícím 
terapeut či duchovní. Tíhy současné doby, 
která na mnohé z nás doléhá, jsme si dobře 
vědomi, proto nabízíme lidem v tísni násle-
dujících několik telefonních čísel, na která 
se mohou s důvěrou obrátit, budou-li roz-
hovor potřebovat…

P. Tomáš Enderle – administrátor ŘKF 
Polička – 608 719 872 (po–pá, 14–17 hod.)

P. Ondřej Špinler – administrátor ŘKF 
Sádek – 604 536 470 (út – so, 9–16 hod.)

P. Milan Romportl – administrátor ŘKF 
Borová – 775 651 602 (po–pá, 14–17 hod.)

P. Stanislav Tomšíček – administrá-
tor ŘKF Svojanov – 732 513 972 (po–pá, 
9–12 hod.)

P. Josef Matras – farář v  Bystrém – 
605 230 393 (po, st, čt, pá: 14–17 hod.)

Pro lidi osamělé, zahlcené starostmi, 
smutkem a zmatkem dnešních dnů, nabízí-
me také možnost rozhovoru s terapeutkou 
– telefon 731 604 683

Nebojte se naší pomoci využít – jsme tu 
pro Vás.
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TYLŮV DŮM
Současná situace v souvislosti s korona-

virem opět zamíchala s  dramaturgickým 
plánem Tylova domu. Pracovníci kulturního 
zařízení dělají vše, aby návštěvníci pokud 
možno o plánované akce nepřišli. Podařilo 
se tak zajistit náhradní termín za říjnový 
koncert Klubu přátel hudby Magické hou-
sle s hercem Janem Přeučilem a houslistou 

CENTRUM CHYTRÝCH FASÁD s.r.o.
Provozovna: T. G. Masaryka 1009, Litomyšl
Kontakt: Petr Novák, obchodní editel; mob. 601 326 849, novak@chytrefasady.cz
www.chytrefasady.cz

Spole nost se zam ením na realizace odv traných fasád hledá nové kolegy
do týmu!

Rozpo tá
Co Vás eká:
Práce v rozpo tových programech, tení z projekt , jednání s dodavateli a vyhledávání nových, dozor
nad finan ní kondicí zakázek, spolupráce s obchodním týmem.

Co od Vás ekáme my:
SŠ stavebního oboru
Zodpov dnost, pe livost
Znalost stavebních materiál
Sociální a manažerské dovednosti
Týmového ducha

Obchodní manažer
Co Vás eká:
Jednání s obchodními partnery a vyhledávání nových, jednání s investory a projektanty,
zodpov dnost za sv ený region a obrat, zpracování cenových nabídek dle zadání
investora/projektanta, uzavírání objednávek a smluv.

Co od Vás ekáme my:
Komunikativnost a manažerské dovednosti
Proaktivní p ístup, tah na branku
Obchodní zkušenosti
Flexibilita, zodpov dnost, samostatnost, pe livost
Praxe v oboru a znalost stavebních materiál výhodou
Minimáln st edoškolské vzd lání
idi ský pr kaz sk. B

Nabízíme zajímavé finan ní ohodnocení formou motiva ního programu, p íjemné pracovní
prost edí, perspektivní práci, zam stnanecké benefity.

Koncerty mají nové termíny
Václavem Návratem, a to ve čtvrtek 4. úno-
ra 2021.

Nový termín má také recitál Karla Plíha-
la, který byl z listopadu letošního roku pře-
sunut na čtvrtek 18. března 2021. Zakou-
pené vstupenky na oba koncerty zůstávají 
v platnosti.

Stanislav Sáňka

Uzávěrka příštího
- lednového čísla

Jitřenky je
15. prosince.
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Jaroslav Mihule se dožívá 90 let
Jedním z  nejvýznamnějších odborníků, 

věnujících se osobnosti Bohuslava Martinů, 
a to ve světovém měřítku, je profesor Jaro-
slav Mihule. Skladateli zasvětil celý život, na 
svém kontě má velkou řadu publikací, od-
borných studií, přednášek a dalších aktivit. 
Z nich nejvýraznější jsou cenné monografi e 
o skladateli: Bohuslav Martinů. Profi l života 
a díla z roku 1974, dále Martinů. Osud skla-
datele z roku 2002 a tatáž kniha v uprave-
né podobě s řadou nových poznatků v no-
vém vydání z roku 2017. 

Zmíněné publikace patří ke stěžejním, 
byť ne jediným autorským pracím Jaroslava 
Mihuleho. O propagování osobnosti Bohu-
slava Martinů se zasloužil i  v  dalších ob-
lastech aktivit: stál u zrodu Společnosti B. 
Martinů, byl členem správní rady Foundati-
on Bohuslav Martinů se sídlem v Basileji ve 
Švýcarsku a místopředsedou podobné rady 
Nadace Bohuslava Martinů v Praze. 

Pracovně byl Jaroslav Mihule celoživotně 
spjat s Fakultou tělesné výchovy a sportu 
Univerzity Karlovy, kde působil jako lektor, 
odborný asistent, docent a profesor, pozdě-
ji se stal proděkanem Pedagogické fakulty 
a prorektorem Univerzity Karlovy. Navíc byl 
v roce 1991 pověřen ministerstvem školství 
zastupováním ČSFR v komisi pro UNESCO 
v  Paříži a  v  letech 1994–97 působil jako 
první mimořádný a zplnomocněný velvysla-
nec České republiky v Nizozemsku.

Na svém kontě má profesor Mihule i ce-
lou řadu ocenění, za všechny jmenujme 
Zlatou medaili Univerzity Karlovy 1994, či 
Výroční cenu Bohuslava Martinů, kterou 
uděluje Nadace Bohuslava Martinů (2018).

V květnu 2019 získal Jaroslav Mihule čest-
né občanství města Poličky. Byly tak zpeče-
těny jeho šedesátileté úzké vazby na rodné 
město Bohuslava Martinů. První cesty sem 
jej přivedly ještě v době, kdy žila skladate-
lova sestra Marie, která mu byla v prvních 
badatelských krocích v Poličce osobně ná-
pomocna. Poličku J. Mihule navštívil také po 
smrti skladatele, když sem doprovázel jeho 
vdovu, paní Charlotte Martinů. A do Poličky 
se pak vracel opakovaně, ať již „soukromě“ 
– tedy jako muzikolog-badatel, nebo v 70. 
letech kupř. jako průvodce členů nově za-
ložené pražské Společnosti B. Martinů po 
poličském kraji. Jeho velkým vkladem místní 
kultuře je vytvoření expozice o životě a díle 
skladatele v  poličském Centru Bohuslava 
Martinů nazvané Barevný svět Bohuslava 
Martinů (2009 až dosud). O ryzím vztahu 
k  poličskému prostředí svědčí i  fakt, že 
muzeu věnoval nemálo vzácných památek 
na Martinů, které původně vlastnila vdova 
po skladateli a J. Mihulemu je darovala. Za 
všechny jmenujme torzo knihovny, kterou 
vlastnil skladatel, dvě alba osobních foto-
grafi í, a  v  neposlední řadě klavírní výtah 
Martinů opery Juliette s  vlastnoručními 

vpiskami skladatele. Městské muzeum si 
těchto darů nesmírně váží, neboť obohacují 
v Poličce uložené martinůovské sbírky.

Jaroslav Mihule, čestný občan poličský, se 
1. prosince dožívá devadesáti let. Za všech-
ny pracovníky CBM a  Městského muzea 
a  galerie Polička a  troufám si říci, že i  za 
všechny obyvatele Poličky, přejeme panu 
profesorovi z celého srdce vše dobré, pevné 
zdraví a stále optimistickou náladu. 

Monika Holá, muzikoložka CBM Polička

Vážení přátelé, 
v říjnu jsme vystavovali prostorovou in-

stalaci Dagmar Šubrtové Axis Mundí – Osa 
Světa, překrásnou výstavů objektů potaže-
ných tmavomodrým sametem s ručně vyší-
vanou mapou hvězdné oblohy.

V lispopadu a prosinci a pravděpodobně až 
do jara, kdy pomine doufejme covidová vlna, 
můžete spatřit výstavu velkoformátových 
obrazů malíře par exellence Zbyňka Sedlec-
kého, který se zabývá tématem fyzické práce, 
obyčejných zátiší svého atelieru a portrétů 
a autoportrétů. Maluje život a scény z ulice, 
kde kopáči ve žlutých či oranžových vestách 
cosi opravují. Témata, která by si většina 
umělců pro jejich obyčejnost spíš nevybrala. 
Jeho malba působí velmi realisticky a zároveň 
trochu zastřeně, pracuje s mnoha vrstvami 
malby, strukturami a občas připomíná ob-
dobí informelu. Způsob jeho malby i obrazy 
samotné zapadají do sféry monumentálního 
zobrazování, pojetí je mistrovské a je vidět, že 
se inspiroval tím nejlepším z historie i součas-
nosti malby. Vystudoval pražskou AVU a je 
respektovaným autorem současnosti.

Sousedé Sobě – Divadlo Světa 2020, 
bude poslední letošní výstavou, profesioná-
lů, amatérů a dětí a můžete k ní přispět i Vy. 
Pokud před 13. 12. 2020 donesete svůj pří-

Galerie Kabinet Chaos_Střítež_prosinec 2020
spěvek na naši adresu, viz níže. Tématem vý-
stavy může být doba Covidová sama o sobě 
– neboť jakési celosvětové divadlo velmi 
připomíná. Doposud bohužel nevíme kdo, 
co, či proč ho zinscenoval, ale máme ales-
poň o čem přemýšlet. Všechny výše uvede-
né výstavy a k nim komentované prohlídky 
od zmíněných autorů, najdete postupně na 
našem kanálu Youtube: Vero Šrek Brom Pla-
neta Chaos. Obě posledně zmíněné výstavy 
necháme běžet do půlky dubna, kdy začne 
program dalšího výstavního a již desátého 
roku fungování Galerie Kabinet Chaos. Tak 

doufáme, že to s námi již naživo oslavíte!!! 
S pozdravem V. Š. B. Listopad 2020

Najdete nás na adrese Střítež 68, Polička 
57201, 4 km od Poličky, možnost procház-
ky po našem 4ha pozemku lesa a louky. 
Inzerujeme na FB, Artmapě, a www.plane-
ta-chaos.cz. Otevřeno v neděli 13–18 hod. 
Nebo po domluvě. Kontakt: 602 315 215, 
verbrom@gmail.com. 

Za podporu celoročního výstavního a kul-
turního a vzdělávacího programu děkujeme 
městu Polička a MKČR.

www.teshop.cz
NAKUPUJTE VÝHODN

VÝDEJ NA: 
TAUER ELEKTRO

SVITAVY

           ELEKTRO                      SVÍTIDLA                      NÁBYTEK
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CBM do online prostředí. Naše výstavy si tak mo-
hou užívat i  z  pohodlí a  bezpečí domova. 
Neváhejte a  také vstupte, zapněte si po-
čítač a prozkoumejte výstavy aktuální i  ty 
ukončené.  

I když k nám nyní nemůžete, nevadí. Po-
dívejte se online ze svého počítače nebo 
mobilu. Objevte výběr virtuálních prohlí-
dek, které vám přiblíží aktuální i ukončené 
výstavy. Těšit se také můžete na vánoční 
tvoření, stačí nás jen sledovat na webových 
stránkách nebo sociálních sítích. Prohléd-
nout si aktuálně můžete výstavy:

73. UMĚLECKÝ SALON – 13 V POLIČCE, 
IMAGINÁRIUM v Poličce aneb ŽIVÁ VÝSTA-
VA DIVADLA BRATŘÍ FORMANŮ A  JEJICH 
PŘÁTEL a VÝSTAVU ATELIÉROVÝCH PRA-
CÍ FA VUT BRNO inspirovaných Poličkou.
Připravujeme PAPÍROVÉ BETLÉMY A ROZ-
KLÁDACÍ KNIHY VOJTĚCHA KUBAŠTY. 
Nebo letem světem nahlédněte do expozic 
muzea, zákoutí Městské galerie v  barokní 

VÝSTAVA
PAPÍROVÉ BETLÉMY A  ROZKLÁDACÍ 

KNIHY VOJTĚCHA KUBAŠTY
14. listopadu 2020 – 3. ledna 2021, vý-

stavní prostory muzea
Jak mnohotvárný a  zábavný může být 

list papíru! Zvlášť v  rukou malíře, grafi -
ka a  ilustrátora Vojtěcha Kubašty (1914-
1992). Určitě jste se setkali s jeho prostoro-
vými knížkami nebo betlémy zpracovanými 
technikou „pop up“. Stačí jeden pohyb ruky, 
knížka se otevře a do prostoru se zvedne 
celá kulisa i s postavami. Některé scény na-
víc obsahují pohyblivé prvky. 

Jádrem výstavy budou rozkládací papíro-
vé betlémy V. Kubašty. Pro srovnání budou 
vystaveny i jiné, vystřihované papírové jes-
ličky. Dále uvidíte velké množství obrázko-
vých knih, především pohádek, které byly 
vydávány v 60. a 70. letech 20. století. Vý-
robu několika příběhů dokonce Kubaštovi 
zadalo „Walt Disney studio“. V menší míře 
ukážeme autorovy pohlednice nebo reklam-
ní letáky.

Výstava je zapůjčena od sběratele J. V. 
Marouška.

Aby všichni návštěvníci mohli zažívat 
úžas z  toho, že jedním otevřením knížka 
„vyroste“ a příběh živě promluví, připravili 
jsme kopie vystavených knížek, které si mo-
hou vzít do ruky. 

Otevírací doba o vánočních svátcích 
PLATNÁ POUZE PŘI UKONČENÍ VLÁD-

NÍCH NAŘÍZENÍ:
24. 12. 2020 – zavřeno
25.–30. 12. od 13.00 do 17.00 hodin
31. 12. 2020–1. 1. 2021 – zavřeno
2., 3. 1. 2021 od 13.00 do 17.00 hodin

TVOŘIVÉ VÁNOČNÍ BALÍČKY
K vánoční výstavě jsme připravili balíčky 

s potřebným materiálem a návodem k vý-
robě TRADIČNÍHO VÁNOČNÍHO VRKOČE 
a PAPÍROVÉHO STVOŘENÍ ( jednoduchým 
pravidelným skládáním stránek staré kníž-
ky nebo časopisu vytvoříte anděla, vánoční 
ozdobu nebo jinou prostorovou dekoraci).

Koupit je můžete v  muzeu po celou 
dobu trvání výstavy. Při uzavření muzea 
je nutno se domluvit telefonicky předem 
733  712  503, 461 723 855 zavoralova@
muzeum.policka.org). 

Papírové stvoření – 10 Kč 
Tradiční vánoční vrkoče – 30 Kč 

ONLINE: KDYŽ NEMŮŽETE VY K NÁM, 
PŮJDEME MY K  VÁM aneb virtuálně do 
muzea!

Poličské muzeum se snaží zůstat v kon-
taktu s návštěvníky a přesouvá se za nimi 

radnici na náměstí, na poličské hradby či 
Rodnou světničku Bohuslava Martinů.

Více na webových stránkách muzea 
www.cbmpolicka.cz 

Pour féliciter 2021
AŤ SE V ROCE 2021 
NEDOSTANETE 
DO ROZBOUŘENÝCH VLN!
A POKUD PŘECI JEN ANO, 
PŘEJEME VÁM, 
ABYSTE VŠE ZVLÁDLI 
S ÚSMĚVEM.

Děkujeme za přízeň
Kolektiv Městského muzea Polička

ELEKTRO
POLIČKA

737 554 559

Praček, sporáků,
myček, 

sušiček prádla, 
vestavných trub 
a varných desek

SERVIS
Opravy
Petr Beran

S.D. GARDEN
Realizace a údržba zahrad

Skala David – Borová čp. 354
www.sdgarden.webnode.cz

sdgarden@seznam.cz 
mob. 605 937 759
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Vážení příznivci MaTami, aktuality sledujte na 
webových stránkách www.matami.cz nebo 
www.facebook.com/RCMaTami. Dotazy rádi 
zodpovíme na matami@matami.cz. 
Od 23. 12. 2020 do 3. 1. 2021 bude centrum 
uzavřeno. 
Přejeme poklidný adventní čas. Tým MaTami.
Odborné poradny a semináře:
Poradny jsou vedeny odborníky, jsou zdarma 
a anonymní.
Poradna psychomotorického vývoje (Mgr. Bc. 
Iva Sedláčková)
11. 12. (pátek) 16–18 hod.
Tvoříme dárky na Vánoce – háčkovaný košík
2. 12. (středa) 16–19 hod.
Tvoření s Renatou Křivou. Vhodné i pro začáteč-
níky. Všechen materiál v ceně. Přihlašujte se do 
30. 11. na prihlasse@matami.cz.
Cena: 200 Kč 
Kurz TRÉNOVÁNÍ PAMĚTI
3. a 10. 12. (čtvrtek) 15.30–16.30 hod.
Kurz o 10 lekcích (čtvrtky). Kurz není limitován 
věkem. Je určen pro každého se zájmem o tréno-
vání  paměti, které je zábavné a zároveň účinné 
proti zhoršování mozkových funkcí.Přihlašujte se 
na prihlasse@matami.cz. Povede: MUDr. Lenka 
Macků, česká společnost pro trénování paměti.
Cena: 1 lekce / 60 min./ 50 Kč
Odpoledne s koučkou Renatou Křivou
9. 12. (středa) 16–19 hod.
Aneb šťastný rodič = šťastné dítě. Scházíme se 
druhou středu v měsíci a ve skupině, případně 
individuálně, probíráme se zkušenou koučkou 
vztahy, výchovu, emoce, rozvržení času, apod. 
Cena: 60 Kč 
Vánoční týden plný překvapení
14.–18. 12. v dopoledních aktivitách
Během dopoledních aktivit si s  dětmi vyrobíme 
vánoční dekoraci, pošleme skořápky po vodě, roz-
balíme dárečky do MaTami. Porovnáme chuť vá-
nočního cukroví, zazpíváme koledy… Přijďte si užít 
s dětmi vánoční atmosféru. Vždy od 9 do 12 hod.
Zdravé cukroví 
16. 12. (středa) 14–17 hod.
Proběhne v  rámci svépomocné skupiny rodičů 
dětí s potravinovou alergií. Jedna z maminek na-
vštěvujících tuto skupinu nám představí recepty 
vhodné pro alergiky, naučí nás jejich přípravu, 
poradí s možnými náhradami mléka, vajec a  ji-
ných alergenů. Odnesete si domů recepty, cenné 
rady a  voňavé vánoční cukroví. Nutné se přihlá-
sit na prihlasse@matami.cz.
Povede Mgr. Kateřina Dobiášová.
Cena: 150 Kč
Porucha autistického spektra – svépomocná 
skupina
17. 12. (čtvrtek) 16–18 hod.
Zveme rodiče dětí s  PAS k  nám do centra na 
pravidelné setkávání, sdílení zkušeností a  rad. 
Tato tzv. svépomocná skupina se schází jednou 
měsíčně (každý třetí čtvrtek v měsíci). 
Cvičení s Danou
Probíhá v pondělí v rámci Klubíku od 10.00 hod., 

MATAMI úterý, čtvrtek a neděli. Více informací najdete na  
https://www.facebook.com/instruktorkaDM/ .
Hlídáček
Samostatný (kapacita max. 6 dětí) 
každé pondělí 8–10 hod. a středu 8–12 hod.
Cena: 50 Kč/dítě/hodina
Pro rezervaci a více informací volejte na tel.: 724 
921 384 nejlépe den předem, abyste si zajistili 
volné místo.

Změna programu vyhrazena, pro aktuální infor-
mace sledujte pravidelně náš web nebo FB.
Cena (pokud není v popisu uvedeno jinak): 
Pravidelné dopolední aktivity: 50 Kč (cena pro 
členy s permanentkou 35 Kč)

Aktivity projektu Čas pro rodinu jsou podpořeny 
z  dotačního programu Rodina a  ochrana práv 
dětí MPSV a dále PK, Městem Poličkou a CBM.
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MOZAIKA
MÍT KAM JÍT 
Letošní podzimní akce Střediska volného času 
Mozaika jsme museli přizpůsobit aktuální situaci.
Rozhodli jsme se nesedět s rukama v klíně a ne-
čekat, až se nám vrátí děti do Mozaiky. 
MÍT KAM JÍT je hlavním mottem našich venkov-
ních akcí.
Připravili jsme pro rodiny samoobslužné trasy 
s úkoly, které si mohou užít na svých vycházkách. 
Série her v přírodě běží od října a dokud nám 
počasí dovolí, budeme pokračovat.
HRY PROBÍHAJÍCÍ:
HRA PRO NEJMENŠÍ DĚTI
Nemá start ani cíl, ale 16 stanovišť se zábav-
nými úkoly
Kde: poličský park na valech a dětském hřišti
Pro koho: nejmenší děti
FIT STEZKA 
Venkovní cvičení.
Kde: cyklostezka Polička
Pro koho: maminky s kočárkem i bez kočárku – 
pro všechny, co mají rádi pohyb
POHÁDKA HAGRID
Hrací karty od 1 do 36, na kterých se podle za-
dání rozhodnete kam dál, až dojdete k cíli.
Kde: poličský park 
Pro koho: věková skupina 9 až 99 let
SHERLOCK HOLMES
Stejně jako světoznámý detektiv i vy budete od-
halovat zločin.
Kde: od koupaliště Polička – chata Balaton směr 
přehrada.
Pro koho: starší děti, nebo mladší s doprovodem 
rodičů.
S sebou: bloček, tužku a svačinu
TROSEČNÍK
Staň se trosečníkem
Kde: start u brány Chovatelského areálu v Polič-
ce (za pivovarem)
Pro koho: starší děti, nebo mladší s doprovodem 
rodičů.
S sebou: bloček, tužku a svačinu
GAME FOREST
Máte rádi dobrodružství? Tak pojďte s námi najít 
artefakt, který zachrání svět!!!
Kde: Liboháj – naproti altánku
Pro koho: starší děti a dospělé
Z POHÁDKY DO POHÁDKY
Cesta plná pohádkových postav, které pro Vás 
mají připravené zábavné úkoly.
Kde: start u  Fotbalového stadionu v  Poličce 
směr Liboháj
Pro koho: starší děti, nebo mladší s doprovodem 
rodičů.
BROUČKOVÁNÍ
Cesta inspirovaná příběhy Včelích medvídků.
Kde: začátek pod Divadelním klubem v Poličce 
směr Liboháj
Pro koho: starší děti, nebo mladší s doprovodem 
rodičů.
S sebou: baterku, lampionek

BACHA NA RARACHA 
Cesta plná čertovských úkolů.
Kde: start u  Fotbalového stadionu v  Poličce 
směr Liboháj
Pro koho: nejmenší děti

PŘIPRAVUJEME:
PEKLO V MOZAICE 
Zážitkový program pro děti i rodiče.
V Mozaice budou pod zámkem opravdoví čerti!
Přijďte si s nimi vyříkat své hříchy k PEKELNÉ 
MOZAICE. 
Kdy: každý den od 30. 11. do 4. 12. 2020, 
16–19 hod. 
Kde: SVČ Mozaika Polička
VÁNOČNÍ LADĚNÍ
Pro zpříjemnění Vaší procházky v  adventním 
čase, jsme pro Vás vánočně nazdobili Mozaiku. 
Pouze venkovní instalace. 
Kdy: od 13. 12. 2020
Kde: SVČ Mozaika Polička
DOPROVODNÉ AKCE:
LAND ART
Pokud se chcete stát na chvíli umělcem, vyberte 
si vhodné místo v přírodě a zkuste vytvořit dílo.
Fotku svého výrobku nám pošlete na facebook 
SVČ Mozaika do skupiny MÍT KAM JÍT
NĚCO PRO MALÉ KUTILY
Před Mozaikou je připravená krabice se dřevem, 
kde si můžete vybrat materiál na výrobky dle své 
fantazie

Fotku svého výrobku (se svým jménem a  vě-
kem) nám pošlete na e-mail: svecova@mozai-
ka-policka.cz 
TVOŘENÍ PRO DĚTI
Před Mozaikou mají děti nachystané balíčky 
s hlínou, ze které si doma mohou cokoliv vyrobit.
VÝROBKY SI PŘINESTE DO MOZAIKY NA VÝ-
PAL V PODEPSANÉ KRABIČCE.
OD 7. DO 9. 12. 2020. VYPÁLENÉ BUDOU 
15.–17. 12. , od 8–do 15 hod.
CENA: 50 Kč za výrobky z jednoho balíčku

Více informací o  našich akcích naleznete na 
www.mozaika-policka.cz a na FB skupině MÍT 
KAM JÍT 
Pošlete nám Vaše fotky a videa, napište nám, 
jak se vám hra líbila.
TĚŠTE SE, BAVTE SE, SMĚJTE SE.

POMÁHEJTE S MOZAIKOU
V  letošním školním roce jsme se rozhodli, že 
společně s dětmi budeme pomáhat nadačnímu 
fondu ŠANCE ONKOLÁČKŮM, dětem, které jsou 
vážně nemocné a nemohou se ze života radovat 
tak jako ostatní.
Jak můžete pomáhat s námi?
Přineste k  nám do Mozaiky jakýkoliv výrobek 
a my ho přidáme k výrobkům dětí a znásobíme 
tak šanci na větší pomoc.
Info o fondu: https://www.nfsanceonkolackum.
cz/
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Chlapci z 9. B ZŠ Na Lukách udělali roz-
hovor s  paní učitelkou Petrou Nyklovou, 
která je na naší škole nová. Učí přírodopis, 
chemii a tělesnou výchovu. 

Jaké školy jste studovala?
Po ukončení základní školy jsem vystudo-

vala Střední průmyslovou školu chemickou 
v Ostravě a po jejím ukončení jsem nastou-
pila na Univerzitu Palackého v  Olomouci, 
obor učitelství ZŠ, aprobace tělesná výcho-
va-chemie. Po čase přibyla ještě aprobace 
přírodopis pro ZŠ.

Kde všude jste pracovala nebo učila?
Své pedagogické začátky mám spojeny 

s  mojí rodnou obcí na Moravě, kde jsem 
učila první dva roky mé pedagogické praxe. 
Poté jsem se přestěhovala za manželem do 
Poličky a od té doby učila na jedné základní 
škole ve Svitavách. Po mateřské pauze jsem 
nastoupila na místo laborantky v laboratoři 
Měšťanského pivovaru v  Poličce. A  od le-
tošního školního roku jsem přijala nabídku 
pana ředitele Střílka a  vrátila se zpět do 
školství.

Jak jste se dostala k naší škole a vybrala 
si zrovna ji?

Volba povolání
Ani v rámci distanční výuky nezapomíná-

me na naše vycházející žáky. Prostřednic-
tvím kurzu Volba povolání na účtu Google 
je informujeme o nejdůležitějších novinkách 
a mohou zde s výchovnou poradkyní kon-
zultovat své případné dotazy. Již 30. listo-
padu vyprší termín odevzdání přihlášek na 
střední školy s  talentovou zkouškou. Pět 
našich žáků, kteří mají o toto studium zá-
jem, již školou vytištěné přihlášky převzalo 
a  může je zaslat vybraným středním ško-
lám.

Němčina online
V rámci distanční výuky jsme si oživili ho-

dinu němčiny v 9. A. Žáci si měli připravit 
něco typického pro německy mluvící země, 
tedy pro Rakousko, Německo a  Švýcar-
sko. Tak se nám sešly několikrát grilova-
né klobásy, Mozartovy koule, ale i Wiener 
Schnitzel, Wiener Kaff ee, Sacher nebo 
štrůdl, bavorské vdolečky, preclíky a dezert 
jablka v  pivu. Ale objevily se i  zajímavosti 
jako hrnec na fondue, Audi, bible v němči-
ně, Alpy a karneval v Basileji. Všichni žáci 
se vzorně připravili a předali nám informa-
ce i  v  němčině. Při hodině jsme si pustili 
i ukázku jódlování a rakouské dechovky.

Přírodovědný klokan
V letošním školním roce jsme se zapojili 

do Matematického klokana formou online. 
Žáci tak pracovali samostatně z  domova 
po dobu 60 minut a  vyplňovali 24 různě 
náročných úkolů. Maximální počet bodů 
byl 120. V kategorii Klokánek se umístil na 
1. místě: Stanislav Urban (97 bodů) ze 
6. A, o druhé místo se dělí Jana Kadeřábko-
vá ze 6. C a Marek Klouzal a Dominika He-
gerová ze 6. A (95 bodů). V kategorii Ben-
jamín patří 1. místo Václavu Šafářovi z 8. A 
(111 bodů), 2. místo Markétě Dospíšilové ze 
7. A  (79 bodů) a 3. místo Barboře Groulí-
kové ze 7. A  (77 bodů). V kategorii Kadet 
získali 1. místo Adam Havlík a Jan Kaša (98 
bodů) a 3. místo Štěpán Klusoň (88 bodů). 
Všichni tři jsou žáky 9. A.

Do „vaší“ školy jsem si první žádost 
o práci podávala již před 17 lety, když jsem 
se stěhovala do Poličky. V  té době neza-
padala moje aprobace do konceptu školy, 
a  tak jsem přijala místo na základní škole 
ve Svitavách. V letošním školním roce přišel 
pro moji aprobaci ten správný čas a mohla 
jsem nastoupit do „vaší naší“ školy.

Škola mi byla od začátku sympatická 
svou velikostí a množstvím vzdělávajících 
se žáků (ani malá, ani velká – prostě tak 
akorát), kvalitním sportovním zázemím 
a  celkově svým uspořádáním i  atmosfé-
rou.

Proč jste tu práci vzala? 
Teď asi narážíte na moji předchozí práci 

v  laboratoři. Zde bych chtěla v  prvé řadě 
podotknout, že si této životní zkušenosti 
vážím, protože mi nejen rozšířila chemické 
(částečně i biologické) obzory a  to hlavně 
po praktické stránce, ale taky mi umožni-
la pohled z druhého břehu (tzn. ze strany 
pracujících „směnujících“ rodičů). A to jsou 
zkušenosti k nezaplacení.

Už od mala jste chtěla být chemikářkou 
nebo vaše vysněná práce byla jiná? 

Rozhovor:
žáci se ptají paní učitelky

Masarykova

ZŠ

DEN
OTEVŘENÝCH
DVEŘÍ ONLINE

ČTVRTEK 3. PROSINCE 2020 

Když to nejde naživo, 
poradíme si s tím jinak.

Více informací na:
www.gympolicka.cz

Od dětství jsem směřovala k učitelskému 
povolání. V mojí rodině bylo mnoho vynika-
jících učitelů a  já k nim vždy vzhlížela. Na 
základní škole mě ovlivnila vynikající paní 
učitelka na chemii i přírodopis. Zde se asi 
rozhodlo o mém dalším osudu. Na střední 
škole se později ještě více prohloubil můj 
kladný vztah ke sportu a směr mého další-
ho vzdělání byl v tom okamžiku jasný.

Líbí se vám naše škola a baví vás to tu? 
Moc se mi tu líbí. Práce mne velmi baví, 

jsou zde milí kolegové a zatím většinou milí 
a sympatičtí žáci.
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Na čtvrtek 3. prosince 2020 připravovalo 
Gymnázium Polička pro zájemce o studium 
Den otevřených dveří. Vývoj epidemiologic-
ké situace bohužel v této chvíli nenasvěd-
čuje tomu, že by mohla akce určená žákům 
5. a  9. ročníků základních škol, budoucím 
zájemcům o studium a jejich rodičům, pro-
běhnout. 

Mrzí nás to o  to víc, neboť Den otevře-
ných dveří je pro nás vždy malým svátkem. 
Těšíme se na příležitost, kdy můžeme žá-
kům základních škol a  dalším návštěvní-
kům ukázat naši školu, podělit se o to, co 
je u nás nového a jak u nás probíhá výuka. 
Je to den lidských setkání, ze kterého máme 
radost, rádi u  nás uvítáme všechny ná-

vštěvníky a prostřednictvím našich studen-
tů – průvodců jim dáme zažít jedinečnou 
atmosféru naší školy. 

Toto setkání v  letošním roce bohužel 
v  naplánovaném termínu s  největší prav-
děpodobností neproběhne. S  ohledem na 
vývoj epidemiologické situace budeme vy-
hlížet první možnou příležitost, kdy vás bu-
deme moci ve škole přivítat. Stane-li se tak 
dříve než 3. února 2021, na kdy je napláno-
ván Den otevřené výuky, určitě vám tuto in-
formaci sdělíme prostřednictvím webových 
stránek školy. 

Přestože Den otevřených dveří 3. prosin-
ce 2020 v  obvyklém formátu proběhnout 
nemůže, připravili jsme pro vás jeho nemé-

Koronavirus, distanční výuka, hodiny on-
line – minimálně půl roku nejčastěji skloňo-
vaná slova českého školství. Na konci září 
toho na nás bylo už trochu moc a bylo na 
čase posunout se dál. A tak jsme se pohnuli 
– s projektem Pohni se. 

Neprobíhající hodiny tělesné výchovy a 
přemýšlení učitelů tohoto předmětu nad 
tím, jak motivovat studenty (ale i učitele) 
ke krátkému protažení, venkovní procházce 
a dalším sportovním aktivitám, daly vznik-
nout myšlence, která v sobě slučovala ne-
jenom pohyb, ale také charitativní rozměr. 
Za každý ujitý, uběhnutý nebo jinak zdolaný 
kilometr, případně za čas strávený cvičením 
či posilováním, studenti a učitelé shromaž-
ďovali podle předem stanovené převodní 
tabulky fi nanční částku, kterou věnovali na 
dobrou věc. Zcela konkrétně – každý uběh-
nutý kilometr znamenal příspěvek 5 Kč. Od 
2. října, kdy projekt odstartoval, se do něj 
zapojilo 112 studentů. Ti svým pohybem 
nakonec nastřádali úctyhodných, nicméně 
virtuálních 11 310 Kč. Partner projektu, 
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Gymnázium Polička
Pohni se

Den otevřených dveří
na gymnáziu online

ně zajímavou online podobu. Prostřednic-
tvím videoprezentace budete moci nahléd-
nout do výuky (prezenční i  té distanční). 
K dispozici vám budou učitelé, kteří budou 
připraveni zodpovědět vaše otázky týkající 
se výuky. Na zkušenosti se studiem a na to, 
jak to ve škole chodí, se budete moci ptát 
našich současných studentů. Zjistíte, jaká 
jsou kritéria přijímacího řízení, a  dozvíte 
se, jak je to s přípravnými kurzy. Je možné, 
že v  době distanční výuky si nejste zcela 
jisti, zda se na přijímací zkoušky dokážete 
sami dostatečně připravit. Není potřeba 
propadat panice – myslíme na to a  při-
pravujeme přípravné kurzy (ať už nakonec 
proběhnou prezenčně či online), které vám 
pomohou se na přijímací zkoušky připravit. 
Na Dni otevřených dveří online se pochopi-
telně dozvíte celou řadu dalších informací. 
Na účastníky čeká i  zajímavá úniková hra 
a soutěž o ceny. 

Více informací ke Dni otevřených dveří 
online 3. prosince 2020, ke Dni otevře-
né výuky 4. února 2021 a  k  případným 
dalším Dnům otevřených dveří online či 
prezenčně najdete na našich webových 
stránkách www.gympolicka.cz. Na stej-
ném místě naleznete také pozvánky na 
přednášky a  besedy, které v  průběhu 
distanční výuky připravujeme. Některé 
z  nich jsou určeny výhradně našim stu-
dentům, jiné jsou otevřeny i  pro veřej-
nost. Namátkou zmiňme besedu s armád-
ním generálem Petrem Pavlem na téma 
Dezinformace na mezinárodním poli, 
která je plánována na konec listopadu. 
V úterý 1. prosince od 20.00 hod. by měla 
proběhnout přednáška Zdeny Sokolíčkové 
o  životě a práci výzkumného pracovníka 
na Špicberkách (přístupno veřejnosti). 
V přípravách je přednáška Daniela Stacha 
z  České televize a  beseda s  paní Hanou 
Bergmannovou Klímovou a Tomášem Lo-
vem – jedním z  několika dosud žijících 
československých pilotů, kteří v průběhu 
druhé světové války působili ve službách 
RAF. Bližší informace o  jednotlivých be-
sedách a o možnosti a způsobu připojení 
k nim naleznete opět na našich webových 
stránkách. 

Těšíme se na setkání se zájemci o studi-
um a se všemi, kteří chtějí do školy nahléd-
nout – ať už online či prezenčně. 

Rád bych vám na závěr touto cestou 
popřál pokojný a  v  klidu prožitý Advent. 
Ačkoliv je současná doba plná veletočů 
a neustálých změn, nic to nemění na tom, 
že adventní období zůstává vhodnou příle-
žitostí pro zastavení se a uvědomění si hod-
not, které nám leckdy při absolvování všech 
nutných i méně nutných předvánočních ak-
tivit unikají. Přeji vám pokojné a  radostné 
prožití adventní doby a  vánočních svátků. 
Do nového roku pak pevné zdraví, radost 
a vnitřní pohodu.

Mgr. Josef Dvořák
ředitel Gymnázia Polička

poličská fi rma MEDESA, tuto virtuální část-
ku přeměnila ve skutečný fi nanční obnos, 
který zástupci společnosti a gymnázia spo-
lečně předali řediteli Oblastní charity Polič-
ka panu Martinu Dvořákovi.

Touto cestou děkujeme vyučujícím těles-
né výchovy za skvělou myšlenku a její rea-
lizaci. Pouze u nápadu by zůstalo, pokud by 
se k němu nepřidali studenti a učitelé. Veliké 
poděkování patří společnosti MEDESA, kte-
rá se rozhodla motivovat studenty k pohy-
bu, a zároveň v této nelehké době podpořila 
dobrou věc. Poděkování patří také Oblast-
ní charitě Polička a jejím zaměstnancům a 
dobrovolníkům, kteří nabízí aktivity a služby 
svým klientům a poličské veřejnosti, těžkým 
okolnostem navzdory. Velice si toho vážíme!

Závěrem si dovolím využít a navázat na 
název projektu. Jakkoliv je současná neleh-
ká doba skličující, vždy je prostor pro pohyb 
těla i srdce tím správným způsobem. Velice 
děkuji panu učiteli Ladislavu Královi a jeho 
kolegyním za to, jak nás dokázali společně 
rozhýbat, a těšíme se na další hnutí tím 
správným směrem. 

Za učitele a studenty gymnázia
Mgr. Josef Dvořák
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POZVÁNKY POLIČSKÝCH ORGANIZACÍ

Kardiaci

Turisté Blahopřání
Na čtvrtek 10. prosince je plánovaná degustace 

čokolády s přednáškou od 18 hodin v Divadelním 
klubu v Poličce. Na závěr letošního zvláštního roku 
a zároveň roku 15. výročí vzniku Ekocentra Skřítek 
chceme život zpestřit Vánočním čokomlsáním.

Máte ojedinělou příležitost ochutnat nejkvalitněj-
ší čokolády. Přirovnala bych to k vínu – nebudeme 
chutnat obyčejné čokolády (krabicáky), ale opravdu 
kvalitní výrobky (ledová, slámová a výběrová vína).

Degustací bude provázet Ing. Eva Janečková, 
která již 15 let přednáší pro školy a  školky nejen 
o  Království čokolády. Úzce spolupracuje s  Čoko-
Bankou.cz, která již od roku 2009 pro české a slo-
venské čokogurmány vybírá to nejlepší ze světa 
čokolády a umožňuje jim rychlé dodání vybraných 
pochoutek.
Náplň přednášky:
 původ a historie čokolády
 jak se čokoláda vyrábí
 seznámení s nejlepšími světovými 
 výrobci čokolády
 degustace luxusních čokolád z dílen 
 skutečných mistrů tohoto oboru
 co to je kakaový čaj
 vliv čokolády na zdraví

Tento zážitek je určen pro všechny, kteří chtějí 
nahlédnout do tajů zrodu pravé čokolády a kteří se 
chtějí nechat unášet nádhernými vůněmi a rozma-
nitými chutěmi.

Degustace výběrových čokolád je originálním 
zážitkovým zpestřením předvánočního času a také 
zajímavým nápadem pro setkání s přáteli či poříze-
ní nezvyklého dárku.

Vše bude doprovázet multimediální prezentace.
Po přednášce bude čas i na dotazy a možnost 

pořídit výborné čokoládové dárky – výběr z mnoha 
druhů čokolád (ze zkušenosti doporučuji delikátní 
tradiční francouzské kakaové lanýže,chuťově i  ce-
nově bezkonkurenční).

Vstupné 260 Kč (neváhejte, většinou se cena 
pohybuje v rozmezí 390 až 800 Kč). Pro účastníky 
přednášky je připraven ještě dárek ve formě kupo-
nu na 5% slevu na e-shopu www.cokobanka.cz.

Tentokrát je potřeba se předem závazně přihlá-
sit do 3. 12. (včetně), kvůli zajištění dostatečného 
množství degustačních vzorků čokolád, na telefonu 
731 563 819.

Přijďte prožít nevšední zážitek – uvidíte, ochut-
náte, ucítíte.

Vzhledem k současné situaci sledujte web www.
ekocentrumskritek.cz či www.divadelniklub.cz, zda 
bude už povoleno uskutečnění této degustace. 
Pokud bychom přednášku v daném termínu usku-
tečnit nemohli, nezoufejte, bude přesunuta na jaro, 
nejspíš na únor.

Srdečně všechny zvu.
Za Ekocentrum Skřítek

Ing. Eva Janečková

Sobota 5. prosince  –  Zimní Svojanov 
–  47. ročník
Neděle 27. prosince –  Vánoční Prosička 
– 48. ročník
Středa 30. prosince – Loučení s rokem 
– 45. ročník

Vzhledem k  současné epidemiologické 
situaci sledujte naše webové stránky a vý-
věsku, kde budou zveřejněny informace 
k pořádání akce.

Bližší údaje o našich akcích najdete v in-
formační skříňce KČT na budově hostince 
„U Mrštíků“ v Tyršově ulici nebo na inter-
netu www.policka.cz/kct 

Na naše akce zveme i nečleny KČT.   

Rok 2020 se přehoupl do posledního mě-
síce. Bohužel i nadále jsou všechny pláno-
vané akce s ohledem na současnou epide-
miologickou situaci zrušeny. 

Jménem celého výboru přeji všem našim 
členům příjemné prožití vánočních svátků 
a do nového roku hlavně hodně zdraví!

Věřím, že v novém roce se zase všichni ve 
zdraví potkáme. 

Pavel Brokl, předseda

Vina i v Poli ce

23. 1. 2021 od 17:00 v SOKOLOVN
TJ Spartak Poli ka, oddíl odbíjené

Vás zve na degustaci vín:
Vina ství Aurora
Vina ství Špetíci

VINCÚR

Dne 31. 12. 2020 oslaví manželé Milada 
a František Filipovi 60 let společného živo-
ta. Do dalších let jim přejeme hodně zdraví 
a lásky. Dcery a syn s rodinami.

Vánoční
čokomlsání
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Dne 15. 12. 2020 
uplyne pět let od úmrtí 
pana Josefa Báči. Na-
vždy zůstaneš v našich 
srdcích. S láskou vzpo-
mínají manželka, bratr, 
syn, dcera s rodinami 
a ostatní příbuzní.

Dne 23. 12. 2020 
uplyne 10 let od úmrtí 
paní Věry Dočekalové. 
Kdo jste ji znali a měli 
rádi, vzpomeňte s námi. 

Dcera a synové s ro-
dinami.

Dne 20. 12. 2020 uply-
ne 10 let, co nás navždy 
opustila naše maminka, 
paní Marie Homoláčová. 
S láskou stále vzpomínají 
Lenka a Dagmar, dcery 
s rodinami.

Dne 3. 12. 2020 by se 
dožil 71. narozenin pan 
Karel Jahl. Nemoc však 
jeho život ukončila již 
před 14 lety. Kdo jste ho 
znali, vzpomeňte s námi. 
Stále vzpomíná rodina 
Bednářova a Kocandova.

Dne 20. prosince uply-
ne 30 let, co nás navždy 
opustil náš drahý tatínek 
a  dědeček pan Bohu-
mil Kloz. Dne 13. ledna 
vzpomeneme jeho 100. 
narozeniny. S láskou stá-
le vzpomínají dcery Ma-
rie a Hana s rodinami.

Dne 9. 12. 2020 uply-
nou dva roky, co nás na-
vždy opustil pan Franti-
šek Kučera. Kdo jste ho 
znali a  měli rádi, vzpo-
meňte s námi. Manželka 
a dcery s rodinami.

Dne 30. 12. si připo-
meneme 1. výročí úmrtí 
pana Ing. Jana Matouše. 
S úctou a  láskou vzpo-
mínají manželka Věra, 
synové Milan a Jan s ro-
dinami.

Poděkování
Děkujeme všem přátelům a  známým za 

slova útěchy i  projevy soustrasti k  úmrtí 
našeho drahého.

S díky Hromádkovi

Dne 15. prosince to bude 
již 25 let, co nás navždy 
opustil pan Rudolf Řebíček. 
Čas běží, ale vzpomínky 
zůstávají... Děkujeme všem, 
kteří vzpomenou společně 
s námi. S láskou vzpomíná 
dcera s rodinou.

Dne 24. ledna to bude již 
8 let, co nás navždy opus-
tila paní Jiřina Řebíčková. 
Čas běží, ale vzpomín-
ky zůstávají… Děkujeme 
všem, kteří vzpomenou 
společně s námi. S  láskou 
vzpomíná dcera s rodinou.

VZPOMÍNÁME

 
 

 
 
   

 
 
 

Hledáme:
- OBSLUHA BALICÍCH STROJ (vhodné i pro ženy)

mzda od 120 do 140, K /hod.

- OBSLUHA ETIKETOVACÍCH ZA ÍZENÍ (vhodné i pro ženy)
mzda od 120 do 140, K /hod.

- PRACOVNÍK MASNÉ VÝROBY – MÍCHA (vhodné pro muže)
mzda od 140 do 170, K /hod.

- D LNÍK MY KY OBAL (vhodné pro muže)
mzda od 110 do 125, K /hod.

Nabízíme:
- P ísp vek na stravování
- P íplatky za práci o víkendu a svátcích
- Zam stnanecké výhody
- Stabilní zam stnání
- Nástup možný ihned

Uvítáme sv domité a loajální osoby s chutí pracovat.

Pro více informací: 702 166 242 uttendorfska@mupolicka.cz
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INZERCE
řádková
• Nabízím rekonstrukce a  opravy sta-

rých komínů, čištění komínů, opravy 
žlabů, svodů, drobné zednické práce.
Tel. 731 506 249, 464 620 162 po 19. hod. 

• Provádíme očištění starých střech 
tlakovou vodou a  nátěr lakem nebo 
barvou. Zvýšení životnosti střech!
Tel. 731 506 249, 464 620 162 po 19. hod. 

• Opravy chladniček a mrazniček – Milan 
Fajmon, tel. 603 782 573.

• Prodej parcely 1000 m2 v  k. ú. Polička. 
Možnost využití jako zahrádky s  cha-
tou, sousedí s parcelami zástavby města 
Poličky. Tel. 731 506 249

• Přivýdělek. Tenisový oddíl nabízí přivý-
dělek na pozici OBSLUHA bufetu. Pra-
covní doba – dle provozní doby a pouze 
v sudý nebo lichý týden. Bližší informace 
na tel.: 608 813 772

• Doučování češtiny a  angličtiny pro 
ZŠ a  SŠ od středoškolského učitele. 
Všední dny i  víkendy, časová fl exibilita. 
Tel.: 777 112 174

Firma 

IZOLACE 
ROUN cz s. r. o.

přijme zaměstnance 
na montážní 
práce v ČR

 izolatér 
klempíř

popřípadě 

zaučíme

www.izolace-roun.cz 
Pomezí  67, 

tel.: +420 461 729 414, 
737 291 677

e-mail: roun@izolace-roun.cz

  

Vás zve na online besedu do kraje polární noci 

  O změnách klimatu, globalizaci a 
rodinném životě ve vysoké Arktidě  

se Zdenkou Sokolíčkovou 
úterý 1. 12. 2020 ve 20.00, TEAMS – Besedy 2020 

(jako odkaz rozklikněte název přednášky nebo použijte QR 
kód, případně odkaz v článku na www.gympolicka.cz) 
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Štěpánkovo veslování 
po devíti letech

V žebříčku je uvedena pouze elita, tzn. ženy s výkonem od 70 opakování a muži od 
200 opakování. Muži i ženy veslují se stejnou zátěží 40 kg. V rekordní sérii se vesluje 
najednou, bez přestávky, do vyčerpání. Během devíti let se do silově vytrvalostní sou-
těže zapojilo 382 mužů a 103 žen. 

Ve složitém covidovém roce 2020 měli cvi-
čenci přerušené veslařské přípravy, přesto 
i tento rok přinesl několik kvalitních rekordů.

V kategorii žen nejvíce bodovaly Eva Pe-
trová a  Ing. Alena Pokludová. V  kategorii 
mužů Jiří Štěpánek a Martin Síla. Podrobněji 
se o těchto i dalších veslařích a veslařkách 
dočtete v Jitřenkách č. 3, č. 8 a č. 11/2020 
a dále na FB: Fitko VESLO Polička. 

* ofi ciální český rekord
Muži
Pořadí Jméno, PŘÍJMENÍ Os. rekord
  1. JIŘÍ ŠTĚPÁNEK 4152*
  2. TOMÁŠ LNĚNIČKA 1613
  3. JINDŘICH JÍLEK 1373
  4. JARDA PETR 1164
  5. VOJTA DUBÁNEK 812
  6. LUKÁŠ ČORI 776
  7. ZDENĚK ZAVORAL 684
  8. JARDA JIRÁSEK 672
  9. JARDA HOLEC 652
10. MILAN TŮMA 636
11. KONSTANTIN OŽINSKIJ 611
12. JAKUB KNETTIG 581
13. ZBYNĚK ŽIŽKA 573
14. ONDŘEJ JUNG 566
15. VLASTÍK NOVÁK 563
16. JARDA TRÁVNÍČEK 561
17. PETR HORNÍČEK 506
18. JIŘÍ JÍLEK 505
19. STANISLAV NOŽKA 493
20. VLADIMÍR TOTUŠEK 481
Ženy
  1. JANA NAVRÁTILOVÁ 481
  2. EVA PETROVÁ 464
  3. ALENA POKLUDOVÁ 298
  4. HANA JAVŮRKOVÁ 294
  5. SILVIA VISLOCKÁ 282
  6. PAVLA HAJSKÁ 263
  7. IVA NOVOTNÁ 246
  8. LÍDA NOŽKOVÁ 229
  9. MARKÉT ŠVANDOVÁ 228
10. MAJKA MARTINŮ 211
11. LENKA ANDRLÍKOVÁ 138
12. VERONIKA MARŠÁLKOVÁ 133
13. ANDY ROUŠAROVÁ 128
14. SANDRA ŠTĚPÁNKOVÁ 122
15. LENKA VEJDĚLKOVÁ 116
16. TEREZA VOMÁČKOVÁ 115
17. JANA KOVÁŘOVÁ 115
18. MARIE BALÁŠOVÁ 113
19. TEREZA DOSPÍŠILOVÁ 107
20. MARKÉTA PEŇÁKOVÁ 104

Další závodníci, kteří ještě dosahují elit-
ních výkonů:

21. místo – Milan Stelzl – 467 opa-
kování, 22. Miroslav Vondra – 454, 
23. Pavel Mlejn Mlynář – 442, 24. Patrik 
Lopour – 439, 25. Martin Kastner – 436, 
26. Petr Štejdíř – 428, 27. Josef Peřina – 436, 
28. Jarmil Cik – 422, 29. Josef Vomáčka – 416, 
30. Jiří Bureš – 415, 31. Jiří Krejčí – 407, 
32. Robin Běhoun – 404, 33. Martin Síla 
– 386, 34. Petr Slezák – 376, 35. Milan 
Komárek ml. – 363, 36. Jan Dubský – 362, 
37. Vláďa Němec – 356, 38. Láďa Pavelka – 
356, 39. Libor Kolář – 353, 40. Vojta Meš-
ťan – 352, 41. Ladislav Jílek – 352, 42. Petr 
Soukal – 346, 43. Radek Gracias – 342, 
44. Zdeněk Hurych – 331, 45. Josef Vrbas 
– 327, 46. Vojtěch Melša – 321, 47. Mar-
tin Votava – 321, 48. Libor Kučera – 320, 
49. Jarda Boháč 313, 50. Emanuel Petr – 
312, 51. Ladislav Rozkošný – 312, 52. Milan 
Komárek st. – 312, 53. Daniel Vomáčka – 
306, 54. Honza Harašta – 305, 55. Martin 
Dostál – 305, 56. Petr Škaroupka – 302, 
57. Lukáš Cihlář – 300, 58. Ondřej Cha-
loupka – 291, 59. Petr Šinkovský – 286, 
60. David Kilian – 281, 61. Petr Uher – 281, 
62. Vojta Hanyk – 280, 63. Ondra Pražen 
– 275, 64. David Müller – 274, 65. Karel 
Soukal – 271, 66. Petr Čermák – 271, 
67. Franta Zink – 266, 68. Tomáš Slezák – 
263, 69. Lukáš Flídr – 261, 70. Petr Humlí-
ček – 261, 71. Vlastimil Kalášek – 259, 
72. Zdeněk Roušar – 258, 73. Luboš Chlá-
dek – 257, 74. Jakub Mitáš – 254, 75. Mi-
chal Mrkos – 253, 76. Michal Serafi n – 251, 
77. Michal Hladký – 241, 78. Luboš Švanda 
– 236, 79. David Kilian ml. – 235, 80. Hon-
za Jiruše – 234, 81. Milan Hermon – 232, 
82. Luboš Tauber – 231, 83. Jiří Havran 
– 229, 84. Jiří Dvořák – 229, 85. Ondra 
Pachovský – 227, 86. Antonín Novotný – 
226, 87. Honza Petr – 224, 88. Vojta Donát 
– 224, 89. Lukáš Kopa – 223, 90. Lukáš 
Štaud – 222, 91. Radek Horníček – 222, 
92. David Beneš – 221, 93. Tomáš Dostál – 
219, 94. Miloš Libra – 219, 95. Lukáš Jurda 
– 218, 96. Martin Pavliš – 217, 97. Franta 
Zbořil – 217, 98. Lukáš Karlík – 216, 99. Jan 
Putna – 211, 100. Matěj Skřipský – 210, 
101. Ondra Štěpánek – 210, 102. Vladimír 
Ostatek – 208, 103. Josef Střiteský – 206, 
104. Daniel Ševčík – 205, 105. Libor Řihák 

– 205, 106. Jirka Zrůst – 205, 107. Vladi-
slav Buber – 205, 108. Milan Hurný – 204, 
109. Jan Halamka – 204, 110. Josef Král – 
203, 111. Tomáš Mareček – 203, 112. Mi-
loslav Havlis – 202, 113. Štěpán Staněk – 
202, 114. Matěj Zach – 201

Další závodnice, které ještě dosahují elit-
ních výkonů:

21. místo – Jana Maršálková – 102, 
22. Milena Jančová – 94, 23. Martina Po-
kludová – 90, 24. Dagmar Skalová – 89, 
25. Daniela Vykypělová – 85, 26. Blanka 
Benešová – 84, 27. Jaroslava Trmačová – 
84, 28. Lenka Poulová – 83, 29. Kateřina 
Brázdová – 82, 30. Markéta Hronová – 81, 
31. Petra Neumeisterová – 81, 32. Iveta 
Vostrčilová – 79, 33. Michelle Hanyková – 
78, 34. Zuzka Schwachová – 76, 35. Zdena 
Šimonová – 75, 36. Ivana Tobiášová – 74, 
37. Jana Nyklová – 73, 38. Eva Štěpánková 
– 73, 39. Karolína Kozlová – 71

Eva Petrová,
veslařské hodnocení – SUPER SPORT

SERVIS 
OKEN

SEŘÍZENÍ KOVÁNÍ, 

ZAMEZENÍ ÚNIKU TEPLA. 

p. Malinský

Tel. 774 300 055
po-pá: 8 – 16 hod.
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Jitřenka – měsíčník, periodický tisk územního samosprávního celku, dodáván zdarma do poštovních schránek občanů a fi rem Poličky a integrovaných obcí každého 1. dne v měsíci. 
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KAM DNES?
14. 11. 2020–03. 01. 2021 Vánoční výstava – PAPÍROVÉ BETLÉMY A ROZKLÁDACÍ KNIHY Městské muzeum a galerie Centrum Bohuslava Martinů
 VOJTĚCHA KUBAŠTY 
18. 11. 2020–03. 01. 2021 TVOŘIVÉ VÁNOČNÍ BALÍČKY Městské muzeum a galerie Centrum Bohuslava Martinů
02. 12. 16:00–19:00 Tvoříme na Vánoce - háčkovaný košík MaTami MaTami
09. 12. 16:00–19:00 Odpoledne s koučkou Renatou Křivou MaTami MaTami
10. 12. 18:00 Vánoční čokomlsání Ekocentrum Skřítek Divadelní klub
11. 12. 16:00–18:00 Poradna psychomotorického vývoje MaTami MaTami
16. 12. 14:00–17:00 Zdravé cukroví MaTami MaTami
17. 12. 16:00–18:00 Porucha autistického spektra MaTami MaTami

Připomínka 17. listopadu


